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Verksamhetsberättelse för     

Svensk Förening för Anestesi och Intensivvård    

(SFAI)    

Verksamhetsåret 1 juli 2021 – 30 juni 2022    

   
 

SFAI:s verksamhet har i korthet syftet att främja kontinuerlig, kunskapsbaserad forskning och 

utveckling samt utbildning inom anestesi och intensivvård i Sverige. Föreningen ska utgöra en 

plattform för kontakt och nätverkande inom specialiteten och tillvarata medlemmarnas professionella 

intressen.  

Detta sker genom att:    

• stödja forskning och utgöra forum för vetenskapligt utbyte,   

• stödja erfarenhets- och kunskapsutbyte mellan kliniskt verksamma läkare inom vår 

specialitet,   

• främja skandinavisk och övrig internationell samverkan,   

• främja ledningsarbete inom anestesi och intensivvård,    

• förmedla kunskap om specialiteten anestesi och intensivvård under läkarutbildning, 

allmäntjänstgöring (AT) och bastjänstgöring (BT),   

• ange mål och innehåll för specialistutbildningen,   

• tillhandahålla efterutbildning för kompetensutveckling efter uppnådd specialistkompetens,   

• utveckla nationella standard- och kvalitetsmått för anestesiologisk verksamhet,   

• stödja och utveckla system för att mäta resultat av anestesiologisk verksamhet.    

   

Därmed har SFAI aktiviteter i följande områden för att förbättra vårt omhändertagande av våra 

patienter:   

• utveckling av professionen i klinisk verksamhet    

• fortbildning   

• utbildning   

• ledning   

• patientsäkerhet   

• forskning    

  

SFAI bedrivs som en ideell förening och har som organisation inga anställda. SFAI är beroende av 

ideella insatser från medlemmar. För större och långsiktiga projekt, är SFAI beroende av stöd från 

specialitetens verksamheter i landet genom att tillåta medlemmar arbeta med angelägna nationella 

projekt och frågor.    

    

Styrelse 2021-2022   
    

Ordförande:              Maja Ewert, Kullavik   

Vice ordförande:            Claes Frostell, Stockholm   

Skattmästare:            Owain Thomas, Lund   

Facklig sekreterare:            Eva Selldén, Stockholm   

Vetenskaplig sekreterare:            Karin Björnström Karlsson, Linköping    

Redaktör:          Karolina Persson, Lund     

SYA:  

KVAST:   
       Josephine Jacobsson, Göteborg 

Anders Silfver, Sundsvall 

Övriga ledamöter:            Malin Jonsson Fagerlund, Stockholm 
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           Roman A’roch, Umeå    
Erik Lindqvist, Uppsala 

Annette Nyberg, Göteborg 

Hedersledamot:*            Hengo Haljamäe, Göteborg     

Verksamhetsrevisorer:          Gunilla Islander, Lund   
Mattias Schindele, Östersund   

Valberedning:            Martin Holmer, Jönköping    
Miklos Lipscey, Uppsala   

         Lill Blomqvist, Lund    
         

* Styrelsen har 2016 beslutat att nya hedersledamöter inte längre ska utses.   

   

Styrelsemöten under verksamhetsåret:  
 

210708 (Digitalt) 

210712 (Digitalt) 

210819 (Digitalt)   

210907 (Digitalt) 

210920 (Örebro) 

210923 (Konstituerande möte Örebro) 

211020-22 (Internat Södertälje) 

211115 (Digitalt)  

211215 (Digitalt)    

221201 (Digitalt)   

220128 (Digitalt)   

220309 (Digitalt)   

220404 (Stockholm)   

220505 (Stockholm)   

220608 (Digitalt)   

220627 (Digitalt)   

 

 

 SFAI:s delföreningar och referensgrupper    
   
Delföreningar och referensgrupper       

   
Ordförande/kontaktperson    

Kvalitetssäkring av ST utbildning (KVAST)    Anders Silfver, Sundsvall 

Delf. Svenska intensivvårdssällskapet (SIS)      Camilla Brorsson, Umeå  

Delf. Anestesi vid plastikkir. och ÖNH-kir. (SFAIÖP)    Jonas Graf, Linköping  

Delf. Barnanestesi och barnintensivvård (SFBABI)     Åsa Jungner, Lund   

Delf. Obstetrisk anestesi och intensivvård (SFOAI)    Susanne Ledin-Eriksson, Gävle     

Delf. Operationsledning      Helena Krook, Norrköping     

Delf. Sveriges Yngre Anestesiologer (SYA)     Josephine Jacobsson, Göteborg 

Delf. Thoraxanestesi och thoraxintensivvård (SFTAI)    Erik Mörtberg, Uppsala     

Delf. Utbildning och forskning (SFAI-UF)    Malin Jonsson Fagerlund, Stockholm  

Delf. för anestesi (SFAne)    Jakob Walldén, Sundsvall  

Delf. Läkare inom Prehospital Akutsjukvård (SFLPA)    Denise Bäckström, Norrköping   

Delf. Svensk förening för Regionalanestesi (SFRA)    Christian Bergek, Göteborg   

Delf. Hyperbarmedicin   Anders Kjellberg, Stockholm   

Delf. Svensk förening för postoperativ vård (SPOV) 

Delf. Etikdelförening inOm SFAI (ETOS)  
Edit Herczeghne, Uppsala  

Eva Hannerz Schmidtke, Uppsala  
Delf. neuroanestesi och neurointensivvård (SFNN)   Vilande   
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Föreningens relation till andra organisationer  
SFAI är en specialitetsförening för läkare inom anestesiologi, intensivvårdsmedicin, anestesiologisk 

algologi, ambulanssjukvård (både yt- och luftburen). Som specialitetsförening är SFAI en 

medlemsförening i Svenska Läkarsällskapet (SLS) och har där deltagit i fullmäktige och i SLS' 

remissarbete. SFAI är en kunskapsgivande kontaktpunkt för specialitetsfrågor för Läkarförbundet, 

men har ingen egen facklig aktivitet. SFAI deltar i Läkarförbundets träffpunkt för alla medicinska 

specialitetsföreningar, Representantskapet.    

SFAI är, som en av fem nordiska specialistföreningar inom anestesi och intensivvård, medlem i the 

Scandinavian Society of Anaesthesiology and Intensive Care Medicine (SSAI). SFAI är därmed 

engagerad i Acta Foundation som driver tidskriften Acta Anaesthesiologica Scandinavica. SFAI är 

medlemsförening i European Society of Anaesthesiology and Intensive Care (ESAIC), vilket innebär 

att alla SFAI-medlemmar som inte valt att vara aktiva (röstande och ev. sektionsledande) i stället är 

associerade ESAIC-medlemmar via SFAI. Det ger en del förmåner. Som associerad medlem är man 

dock icke-röstande och icke-tillgänglig för vissa ledningspositioner. SFAI har även ett formellt 

samarbete med European Society of Intensive Care Medicine, via ett s.k. cooperative ’dual’ 

medlemskap, vilket innebär att Sverige via SFAI har en plats i ESICM:s ’governing council’. 

Föreningen är aktiv medlem i världsfederationerna av anestesi- (World Federation of Societies of 

Anaesthesiologists, WFSA) och intensivvårdsföreningar (World Federation of Intensive and Critical 

Care, WFSICC). SFAI bidrar med en svensk representant till den europeiska medicinska 

specialistutbildningsorganisationen Union Européenne des Médicine Specialistes (UEMS), där vår 

sektion är känd som European Board of Anesthesia (EBA).    
 

   

Representanter för SFAI  

SFAI representeras i många olika sammanhang, arbets/expertgrupper och organisationer, såväl 

nationellt som internationellt. Då det varit svårt att identifiera alla representanter för SFAI, och dess 

delföreningar, så har styrelsen nu ett pågående arbete för att göra listan av representanter komplett. 

Således kan det finnas felaktigheter som vi tror fortsatt inte är uppdaterad tyvärr. Om något är felaktigt 

eller någon representant saknas så meddela oss gärna via styrelsen@sfai.se.  

Listan anger inte representanter inom Kunskapsstyrningen såsom NAG och RAG. 

Svenska Läkaresällskapet 

Fullmäktige: en delegat från SFAI:s styrelse Eva Selldén 

Delegationen för medicinsk etik: Eva Hannerz-Schmidtke  

Delegationen för utbildning: Hans Hjelmqvist (ordförande) samt Bijan Darvish  

Referensgruppen för antibiotikafrågor (RAF): Johan Petersson, Stockholm 

 

SSAI (Scandinavian Society of Anaesthesia and Intensive Care Medicine)  

SFAI medlemmar med formella uppdrag i SSAI 2021–2022:   

SSAI Board: Maja Ewert, Claes Frostell  

SSAI treasurer:  Per Nellgård 

SSAI Board, officer, Research committee chair, Editor-in-Chief of Acta Anaesthesiologica 

Scandinavica:  Michael Haney  

SSAI Educational Committee chair:  Cecilia Escher  

SSAI Clinical Practice Committee:  Michelle Chew  

SSAI Research Committee: Michelle Chew  

SSAI Nordic Young Anesthesiologist committee: Christopher Blacker, Unni Björheden 

NYAsweden@gmail.com 

Acta Anaesth Scand Editorial Board: Johan Lundberg, Stefan Lundin, Jan Wernerman, Sigga Kalman, 

Gaetano Perchiazzi 

Acta Foundation Board:  Michael Haney (officer), svensk medlem Annette Nyberg tom januari, Maja 

Ewert from februari 

   

 

mailto:styrelsen@sfai.se
about:blank
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ESICM (European Society of Intensive Care Medicine)  

Council member: Michelle Chew  

EDEC (European Diploma of Advanced Critical Care Echocardiography) Committe member: 

Michelle Chew  

ESAIC (European Society of Anaesthesiology and Intensive Care) 

European Journal of Anaesthesiology Deputy Editors-in-Chief: Michelle Chew 

Research Committe Member: Michelle Chew 

Gender Equity Committe Member: Jonas Åkesson  

National Anaesthesiologists Societies Committee (NASC) Member: Karin Björnström Karlsson 

Council Member: Lill Blomqvist  

 

UEMS 

UEMS Executive for specialty education and certification: Hans Hjelmqvist, Vice President  

UEMS European Board of Anaesthesiology, Anaesthesiology Section: KVAST ledamot Emma  

Pontén 

 

MJC ICM 

Multidisciplinary Joint Committee of Intensive Care Medicine Hans Hjelmqvist och Fredrik Sjövall  

 

WFSICCM (World Federation of Societies of Intensive and Critical Care Medicine) 

WFSICCM “taskforce” för intensivvård vid tropiska sjukdomar”: Tim Baker 

WFSA Committée Patient Safety: Jonas Wrigstad, Ystad 

WFSA Intensive & Critical Care Medicine (ICCM) Committée: Tim Baker, Stockholm 

 

ESPA 

European Society for Paediatric Anaesthesiology: Board member Peter Frykholm  

 

ESPNIC  

European Society of Paediatric and Neonatal Intensive Care: Urban Fläring SFBABI 

 

Övrigt  

SFAIs utsedda styrelseledamot i HLR-rådet: Hans Friberg, Lund 

Referensgrupp för PHTLS och AMLS: Bengt Eriksson, Mora 

SPOR, Svenskt Perioperativt Register: SFAI:s representant i styrelsen: Claes Frostell, Stockholm   

SPUREX ledamot: Martin Thorsson  

Lipus Advisory Board för kurscertifiering medlem: Martin Thorsson 

SSAI-PECC (fd CREM), styrgruppdeltagare från SFAI: Denise Bäckström  

Socialstyrelsens vetenskapliga råd i organ och vävnadsdonation: Michael Wanecek 

Läkemedelsverkets arbetsgrupp för läkemedelsbehandling av barn: Ola Ingemansson, Göteborg  

Svenska Barnläkarföreningens arbetsgrupp för läkemedelsfrågor SwePedMed: Ola Ingemansson, 

Göteborg 

 

Socialstyrelsen  

Vetenskapligt råd för specialiteten, nominering 2016: Mikael Bodelsson 

Socialstyrelsens arbetsgrupp för kunskapsstöd för neonatal vård: Marie Anell Olofsson, Stockholm 

 

LÖF (Landstingens Ömsesidiga Försäkringsbolag) Flera representanter finns i olika arbetsgrupper, 

hänvisar till LÖFs hemsida för uppdaterad information. 
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Övergripande händelser och Särskilda aktiviteter inom SFAI, och då 

främst SFAI:s styrelse (Maja Ewert och Claes Frostell)   

SFAI-styrelsens huvudsakliga arbete under året utgår ifrån fyra fokusområden: Brist på IVA-platser, 

Fortbildning, Arbetsmiljö och Akademisk kompetens. SFAI:s fokusområden tas fram utifrån 

medlemmarnas intressen där förslag kan lämnas direkt till styrelsen styrelsen@sfai.se.  

IVA-platsbrist 

Allmänhetens intresse och kunskap om vår specialitet har ökat under pandemin och medias bevakning 

av vår verksamhet är stor. Pandemin har tydligt visat att det råder brist på IVA-kapacitet (bemannade 

IVA-platser) nationellt även om det föreligger stora regionala skillnader. För att möta ökande 

förfrågningar om artiklar, repliker, sakkunskap och åsikter i olika sammanhang, tillsattes en ”Media-

grupp” under våren 2021. I gruppen deltar ordförande och vice ordförande för SFAI, ordföranden för 

AnIVA, ordföranden för SIS, registerhållare för SPOR och SIR, ordföranden för ETOS och kliniskt 

kunniga med ordets gåva Akil Awad, Kai Knudsen och Karin Hildebrant. Under året har flera artiklar 

publicerats i olika media men vi har även mött politiker och makthavare. SFAI har även som förening 

blivit inbjudna till Folkhälsodalen och Almedalsveckan. Vi har på många olika sätt framfört vår syn på 

IVA-platsbristen och dess konsekvenser, men även belyst den uppdämda vårdskuld av uppskjutna 

operationer som delvis skapats under pandemin, men de facto förelåg redan innan Covid-19.  

Möten med Mediagrupp under verksamhetsåret: 

220117 (Digitalt) 

220126 (Digitalt) 

220223 (Digitalt) 

220316 (Digitalt) 

220428 (Digitalt) 

220525 (Digitalt) 

220616 (Digitalt) 
 

Fortbildning 

Pandemin har även skapat en stor utbildningsskuld, både för specialister och ST-läkare, och styrning 

och ordning av fortbildning för specialister är ännu inte reglerad i en förskrift, vilket gör tillgång och 

kvalitén av utbildning ojämn. SFAI styrelse har därför arbetat för att på nytt starta en 

Fortbildningsgrupp för mer intensivt arbete inom området, förhoppningsvis kan gruppen konstitueras 

under hösten. Inom detta fokusområde kan även nämnas Kursportalen och den nya Utbildningsboken 

för ST som finns mer detaljerat beskrivna i Ekonomirapport och i KVAST:s verksamhetsberättelse. 

Arbetsmiljö 

Hur mår anestesiologen egentligen? Det är alldeles uppenbart att pandemin har haft stora effekter och 

konsekvenser för vår specialitet och medlemmar. För att i möjligaste mån skapa en faktabaserad 

uppfattning om läget genomfördes en enkät till våra medlemmar. Resultatet presenterades på Möte för 

chefer och ledare i maj 2022 samt i Läkartidningen. Ni kan ta del av det i vår Fackliga sekreterares 

årsberättelse. 

Akademisk kompetens 

SFAI:s styrelse har även fokuserat på att skapa bättre förutsättningar för att öka den akademiska 

kompetensen men även återväxt över tid. Professorsgruppen som skapades under pandemin har 

kompetens som även efterfrågas och behövs i andra sammanhang. Mer om detta finns att läsa i 

avsnittet av vår Akademiska representant i styrelsen. 

Samverkan med NPO  

SFAI har haft ett regelbundet samarbete med Martin Holmer, ordf NPO Perioperativ vård, 

intensivvård och transplantation (PiVoT). Det är ett uppskattat samarbete även om det tidvis varit en 

svår gränsdragning angående vem som ska göra vad gällande nationellt riktlinjearbete. Under 

mailto:styrelsen@sfai.se
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arbetsåret har SFAI haft återkommande möten med PiVoT kring remissförfarande och nomineringar 

(t.ex. till ’NAG’ - nationella arbetsgrupper). Det blev tidigt (år 2020) klart att NPO PIVoT inte hade 

resurser att sköta rådgivning kring Covid-19 pandemin, och särskilt då kring behandlingsinsatser mot 

sjukdomen och dess komplikationer. Styrelsen har även under innevarande år här som styrelse 

hänvisat till rekommendationer som fått passera ’professorsgruppen’; en konstellation av professorer i 

vårt ämne med regional representation från hela landet under ledning av Professor Lars I Eriksson, 

NKS, Stockholm. Deras arbete har utgjort ett utomordentligt gott stöd till våra kollegor i vårdarbetet 

med Covid-19 patienter. Samverkan med NPO PIVoT har från SFAI-styrelsens sida upplevts som 

smidigt och prestigefritt på ett sätt som lovar gott för framtiden. 

De flesta specialiteter upplever dock att Kunskapsstyrningen och samarbetet med nationella 

programområden (NPO) är otydligt då all kommunikation från Socialstyrelsen går via NPO och ibland 

”fel” NPO. Vår förening riskerar att missa information och därmed inte få inflytande i viktiga 

nationella arbetsgrupper. Framför allt ser vi en risk att vår sakkunskap inom områden inte tas med 

vilket kan resultera i ett sämre resultat för våra patienter. Därför har SFAI aktivt deltagit i utvärdering 

och intervjuer för utredning av Kunskapsstyrningen via SLS.  

  

Möten med NPO PiVOT under verksamhetsåret: 

211109 (Digitalt) 

220201 (Digitalt) 

220202 (Digitalt) 

220321 (Digitalt) 

220412 (Digitalt) 

220523  (Digitalt) 

Möten chef/ledare.  

Under verksamhetsåret 2021- 2022 har två möten ha hållits; 21 september och 6 maj. Planerat möte 28 

januari fick skjutas upp pga pandemirelaterade restriktioner, och ägde alltså rum först 6 maj i 

Stockholm. Mötet samlade ca 35 deltagare på Freys Hotell i centrala Stockholm. Programmets 

huvudpunkter var aktuellt läge per storregion (n=6); utbildning AT-BT-KVAST samt fortbildning; en 

punkt ”Hur mår anestesiologen?” där bland annat resultaten från en nationell enkät (genomförd våren 

2022) fokuserad på anestesiologens arbetsmiljö presenterades; kvalitetsregister i pandemitider; samt 

en sista punkt med etik och prioritering i resursbrist. Det planerade programmet för möte chef / ledare 

12 september ska genomföras tillsammans med Riksföreningen AnIva; då vi i år igen har ett 

gemensamt möte SFAI – AnIva i Uppsala. Dagen inleds med att studierektorer i SFAI under en timma 

gemensamt med chef/ ledare diskuterar utbildningsfrågor. Dagen fortsätter med en ’landet-runt’ 

genomgång av aktuellt storregionalt läge (n=6) efter en tung sommar 2022; därefter kommer SFAI 

styrelsen redogöra för arbete med sina 4 fokusområden för verksamhetsåret. Under eftermiddagen 

kommer ånyo etik och resursbrist diskuteras. Dagen ska avslutas med ett mera allmänt hållet samtal 

kring anestesi och intensivvård i ett brytningsskede, under ledning av ordföranden för SFAI samt 

Riksföreningen AnIva.  

Styrelsens arbetsformer och mötesstruktur 

Under året har det blivit uppenbart att tidigare arbetsstrukturer och mötesforum inte längre är 

tillräckliga för att möta behovet. Dels så har nomineringar och remisser ökat, dels allmänna 

frågeställningar som rör just vår specialitet från tex Media. Orsaken är sannolikt pandemins effekter 

för just vår verksamhet men även Kunskapsstyrningen. För att möta arbetsbelastningen har en ny 

mötesstruktur tagits fram samt en tydlig arbetsfördelning med fördelning av ansvarsområden. Vid 

större arbetsinsatser skapas olika arbetsgrupper för att mer effektivt hantera olika frågor. Det ökade 

inflödet av olika uppdrag och behov av sakkunnighet ses som mycket positivt av styrelsen och som en 

möjlighet till större inflytande i olika sammanhang. Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att 

utreda ett flertal områden såsom att Analysera vårdtider, Uppdämt vårdbehov, Samordna civilt försvar, 

Kunskapsstöd oväntat inflöde av patienter, där SFAI aktivt söker deltagande och där våra kunskaper 
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även efterfrågas. Arbetsmängden har ökat avsevärt de senaste åren och därför anser vi det nödvändigt 

att adjungera ytterligare en ledamot till styrelsen. 

Nomineringar och Remisser 

Även antalet nomineringar och remisser har ökat betydligt och processen för hur nomineringar till 

olika poster, uppdrag och arbetsgrupper görs har inte varit tydlig och transparent. Vi har under året 

arbetat för en ny modell där numera alla nomineringar och remisser läggs ut som förfrågan till 

samtliga delföreningar via BasecampHQ. I vissa fall så sker förfrågan även skriftligen via mail.  

Covid-19  

har inneburit att SFAIs styrelse har bedrivit ett intensivt arbete i olika frågor även under detta arbetsår. 

Styrelsen har haft regelbundna telefonmöten och har arbetat med att påverka där det går, både genom 

kontakt med myndigheter och i våra verksamheter. 

SFAI har deltagit i möten med referensgruppen för intensivvård inom Socialstyrelsen, dessa möten har 

dock avvecklats under året för att återupptas vid behov. Representanter från SFAI är Camilla 

Brorsson, ordf. SIS, Umeå, Christina Agvald-Öhman, Stockholm, Fredrik Sjövall, Skåne, Nina 

Widfeldt, Västra Götalandsregionen, och Annette Nyberg, SFAIs styrelse. Riksföreningen för anestesi 

och intensivvård (AnIva, anestesi- och intensivvårdssjuksköterskornas förening) representeras av Ing-

Marie Larsson, Uppsala. Gruppens gemensamma information från regionerna och information från 

SFAIs arbete har varit värdefullt för stabsläkarnas arbete på SoS. SoS har rapporterat om ledig 

platstillgång på IVA. SFAI har flertalet gånger påtalat för SoS att tillgången på intensivvårdsplatser 

inte är tillräcklig även om man har fysiska platser att belägga, eftersom det krävs att personal arbetar 

extra för att bemanna dem samt att flera personalkategorier (läkare, sjuksköterskor och 

undersköterskor) som flyttats till IVA under pandemin inte haft fullständig formell IVA-utbildning. 

Svenska Läkaresällskapet har under året haft sektionsövergripande arbetsmöten kring Covid-19 en 

gång per månad. ”Rekommendationer för säker kirurgi under covid-19 pandemin” uppdaterades i 

februari och ”Nationellt vårdprogram för covid-19” uppdaterades under våren. Sista mötet hölls i juni 

och kan komma att återupptas om situationen kräver. Det är första gången SLS har haft en 

tvärprofessionell grupp med denna typ av samarbete. Gruppens arbete har utvärderats genom 

intervjuer och resultatet kommer att presenteras under hösten 2022. 

Delföreningar 

För att åstadkomma en lättare kommunikation med delföreningar så har vi startat upp Basecamp 

HeadQuarters (HQ) där samtliga delföreningar är representerade av dess ordföranden. Vi har även 

planerat för ett lunchmöte med alla delföreningars ordförande under SFAI/AnIVA veckan för 

ytterligare information och dialog kring viktiga frågor i vår samverkan inom föreningen. Tanken är att 

lunchmötet med delföreningarna ska bli årligen återkommande under SFAI/AnIVA-veckan.  

Glädjande har SFAI fått en ny delförening under verksamhetsåret, EToS, ETikdelförening inom SFAI, 

 

Som ordförande vill jag ta tillfället i akt att framföra ett stort och varmt tack till alla som bidragit till 

viktigt och värdefullt arbete under verksamhetsåret. Jag är så tacksam och rörd över all den tid och 

engagemang som ideellt ägnas åt arbete för vår specialitet. För mig är det viktigt att vårt arbete ligger i 

medlemmarnas intressen så jag vill verkligen uppmana er alla att inkomma med Fokusområden för 

styrelsens arbete under 2022-23!  

Avgående vice-ordf vill avsluta sitt bidrag med en något personligt hållen reflektion över detta och 

ytterligare 2 tidigare år i samma roll: vi har genomlevt en egendomlig och helt unik period med den 

internationella och nationella vårdkris som pandemin orsakat. Många kollegor har gjort strålande och 

berömvärda extraordinära insatser, så även styrelsemedlemmar. Det är min förhoppning att även 

kommande SFAI-styrelser kan finna en rimlig avgränsning av sina åtaganden, så att inte 

organisationen eller dess medlemmar skadas av för stor (frivilligt påtagen!) arbetsbörda. 
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Rapporter från SFAI:s olika verksamhets- och ansvarsområden    

 
Skattmästare Ekonomirapport (Owain Thomas 220705) 

 
Ludvig&Co (tidigare LRF Konsult) i Kalmar sköter den praktiska ekonomihanteringen för SFAI och 

SFAI Verksamheter AB tillsammans med skattmästaren. Fakturerings- och uppföljningssystem är i 

funktion, kontaktpersoner har varit Renée Klang, Albin Pettersson (som numera slutat hos 

Ludvig&Co), Tomas Persson och Marie-Louise Ågren. 

SFAI är garant för det helägda bolaget SFAI Verksamheter AB, som har till syfte att administrera 

kurser, utbildning och konferenser inom anestesi och intensivvård i Sverige och Skandinavien. De 

kursgivare och delföreningar som sköter sin ekonomi genom bolaget får en bra service mot en 

schablonavgift på intäkter motsvarande självkostnadspris. 

Under det gångna året har SFAIs kursportal tagits i bruk. Portalen kallas numera för SVPortalen, och 

är utvecklad i samband med Pionero AB, som i övrigt står för tekniskt underhåll av www.sfai.se . 

SFAI Verksamheter AB har anlitat MKON AB, som bistår med support till kursgivare, som använder 

portalen för att administrera sina kurser. Förutom anmälan, fakturering och kursutvärdering kan 

SVPortalen användas för att dela filer med kursfakulteter och kursdeltagare, lägga upp kunskapstest 

och utfärda intyg. SVPortalen ingår i serviceavgiften för kurser som hålls genom SFAI Verksamheter 

AB och erbjuds även mot en avgift till externa organisationer som önskar använda portalen. Vissa 

SSAI program kommer att administreras med hjälp av SVPortalen. 

Såväl den ideella föreningen SFAI som SFAI Verksamheter AB har solid ekonomi.  SFAI har reserver 

som garanterar föreningens verksamhet i minst 3 år även vid utebliven inkomst. Bokslut redovisas 

separat. SFAI betalar medlemsavgift till SSAI, WFSA och WFSICCM. 

SFAI Veckan hölls i Örebro för första gången tillsammans med rfANIVA. Mötet gick med vinst, som 

fördelades mellan SFAI och rfANIVA enligt respektive föreningens procentuella bidrag till 

programmet (ca 50/50). SFAIs del av utdelningen fördelades enligt praxis mellan den lokala 

organisationskommittén (25%), SFAIs bidragande delförenigarn (50%) samt SFAI Verksamheter AB 

(25%). 

 

Vetenskaplig sekreterare (Karin Björnström Karlsson) 

SFAI-mötet är en av de viktigare arbetsuppgifterna för den vetenskaplige sekreteraren. Örebromötet, 

2021 kunde till slut genomföras som ett hybridmöte – 300 delegater kunde närvara på plats, och 

ytterligare några hundratal på länk. Det var det första SFAI-ANIVA mötet, tillsammans med 

Riksföreningen ANIVA! Det innebar för första gången 5 parallella fysiska mötesspår men även 

sessioner som var helt digitala. Alla sessioner streamades så det var möjligt att titta på sessioner i 

efterhand – bra när det finns många program samtidigt och man enbart kan vara fysiskt på ett enda 

ställe. Tyvärr innebar restriktionerna att vi inte kunde mötas som vanligt med våra industripartners, då 

mat och fika endast fick serveras sittandes. Utställningen var ändå stor och posters var upphängda 

mellan fikaserveringen och företagen.   

Vi har tagit med oss de positiva erfarenheterna i planeringen (för tredje gången) för Uppsalamötet 

2022. Här kommer vi att ha tillgång till hela Uppsala konsert och kongress och alla som vill kan delta 

på plats, även om vi behåller möjligheten till digitalt deltagande. SFAI-ANIVAmötet kommer därefter 

till Umeå 2023 och Helsingborg 2024. 

http://www.sfai.se/
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Remisshanteringen har traditionellt legat på den vetenskaplige sekreteraren. Under senaste året har det 

blivit uppenbart att antalet remisser inte går att hantera på enbart en position i styrelsen. Vi har därför 

omstrukturerat arbetet så att fler personer arbetar med remisserna. De klassiska remisserna, via 

departement och myndigheter som går via Läkarförbundet och Svenska läkarsällskapet på underremiss 

till oss, finns kvar. Remisser som avser kunskapsstyrningen och nivåstruktureringen är ett tämligen 

nytt område. Tidigare år har det varit ett fåtal remisser, men det har exploderat under året, då mycket 

legat på vänt under pandemin. Tidigare år har vi haft syrliga synpunkter på remisstider som har varit 

enstaka dygn eller tom timmar – men nu kommer remisserna inte ens oss till kännedom. 

Socialstyrelsen (och ibland departementen) och allt som rör nivåstruktureringen läggs enbart upp på 

hemsidorna och så får vi aktivt leta efter om det kommit remisser. När det gäller nivåstruktureringen 

har det tidigare sagts att det är fyra datum/år, men det har även kommit extraomgångar – sammantaget 

gör det att sidorna måste bevakas tätt och regelbundet. En del remisser går via NPO PIVOT, en del 

borde gått till dem men man har glömt att vi har ett eget NPO (vi är som ju inblandade i nästan allt 

som rör sjukhusvården och prehospitalt), vilket också skapar parallella spår ibland och ibland missas 

ett stort område helt och hållet. SFAI har påtalat för bla Socialstyrelsen att detta sätt att hantera 

remisser inte är OK, men inte fått gehör. 

Jag har även varit NASC-representant och deltagit på motsvarande årsmötet. NASC har påbörjat en 

föryngring och som jag uppfattar det en mer inkluderande attityd till hur man kan se på samarbetet 

med våra specialistutbildade sjuksköterskor. Här tror jag den nye ordförande Bilotta kan göra stor 

skillnad.  

 

Facklig sekreterare (Eva Selldén) 
  

Medlemmar:    

I augusti i år (2022) har SFAI 1528 fullvärdiga medlemmar, varav 374 ST-läkare.   

SFAI:s medlemmar betalar numera medlemsavgifter och uppdaterar sina profiler via hemsidans 

medlemssida. SFAI har ett samarbete med Malmö kongressbyrå, MKON, för administration av 

medlemsfrågor och fakturor. SFAI följer EU:s regelverk GDPR. Instruktioner finns på hemsidan om 

hantering av personuppgifter för SFAI:s styrelse och delföreningar, ex. i samband med 

kursaktiviteter.   

 

Läkarförbundets representantskap 21 oktober 2021 och 19 maj 2022. 

Två gånger per år samlas representanter från specialitetsföreningarna inom Sveriges läkarförbund (Slf) 

för att diskutera angelägna fackliga frågor. Läkarförbundet brukar även samla sina fackliga 

lokalföreningar till representantskap. Nu har man prövat att slå ihop dessa på samma dag – mest på 

grund av läkares tidsbrist - och inleder med facklig information/diskussion till båda grupperna. På 

eftermiddagen blir det separata program - då lokalföreningarna har starkt fokus på löneförhandlingar, 

medan specialitetsföreningarna är mer intresserade av bl.a. utbildning/fortbildning och 

kunskapsstyrningen.  

Några highlights från dessa möten:  

• Förtroendetid och tid för att delta i specialitetsföreningens möten. Rutinerna varierar kraftigt 

mellan regionerna och om läkare får ledigt beror mycket på om verksamhetschefen är läkare. 

Ibland vågar inte yngre läkare ta uppdrag i specialitetsföreningar eller förtroendeuppdrag. Det 

är arbetsgivaren som ska arvodera. 

• ST-läkares utbildning. Signalerades att vissa vårdgivare inom hud och ögon anställer egna 

ST-läkare som får se ett alltför begränsat patientunderlag, ex bara operera gråstarr eller utföra 

hudinjektioner. ST-läkare bereds sedan inte utrymme på större kliniker pga. begränsat antal 

utbildningsplatser och för få patienter, då dessa ”utskiftats” till privat vård. Det är slutligen 
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verksamhetschefen som godkänner specialistkompetensen. Info från LIPUS pekar på att 

SPUR-inspektion uppfattas som dyr och ej obligatorisk. Underkänd SPUR förhindrar ej 

fortsatt utbildning av ST-läkare. En del vårdgivare anställer många ST-läkare för att täcka upp 

på akuten (överutbildning). Krav på specialistexamen kan vara en lösning för att få till fullgod 

specialiseringsutbildning hos samtliga vårdgivare. Intressekonflikter i att verksamhetschef, 

handledare och studierektor ansvarar för både verksamheten och utbildningen! 

Läkarförbundets fullmäktige FUM, 16 november 2021. 

SFAI och andra specialitetsföreningar är med som observatörer och separat rapport har publicerats i 

SFAI-tidningen nr 2/2022. Även Läkartidningen har rapporterat. Viktigaste beslut från FUM gäller 

beslut om Läkarförbundets strategi framåt till 2025, bl.a. att läkares ansvar ska åtföljas av 

befogenheter, läkares arbetsliv skall vara hållbart, utreda möjlighet till ekonomisk ersättning för 

övertid, ökad statlig styrning över dimensionering och samordning av utbildningsplatser, samt 

förbättrad styrning av hälso- och sjukvård. 

Svenska Läkaresällskapets Fullmäktige 17 maj 2022. 

SLS har efter medlemsreformen, då nästan alla specialiteters medlemmar anslutits, lyssnat på 

önskemål och formulerat tre Prio-områden och arbetat med: 

1. Läkares fortbildning, en kampanj har sjösatts för att hjälpa till med planering och 

dokumentation. Tillsammans med Läkarförbundet vill man påverka regeringen att lagstifta om 

en lagreglering, vi får se hur det går. 

2. Vård efter behov, viktigt värna utsatta patientgrupper vs. nätläkare och brist på vårdplatser. 

Etikdelegationen varit aktiv i statliga utredningen om privata sjukvårdsförsäkringars effekt på 

prioriteringar. 

3. Professionens roll i utvecklingen av hälso- och sjukvården, SLS är mycket engagerad i 

vårdens styrning via bl.a. debattartiklar och remissyttranden. Långsiktiga lösningar är alltid 

bättre än kortsiktiga satsningar, typ kömiljard, som ofta orsakar ökad administration och 

detaljreglering. 

Dessutom delar SLS som tidigare ut stora forskningsanslag till sina medlemmar för kliniskt relevant 

forskning av hög kvalitet, resor, stipendier. Under året har ett 50-tal SLS-webinarier hållits, det största 

rörde Covid-19, 1200 inloggade. 

Motioner: SFAI deltog i en motion om ökad samverkan mellan nämnden, kansliet och 

medlemsföreningarna, som utmynnade i att kravprofilen för SLS kanslichef skall uppdateras.  

Propositioner: SLS nämnd lade fram flera, bl.a. om ansvar för patientens läkemedelslista. Vad är 

möjligt med tanke på dåliga IT-system? Behöver utredas inom professionen så att vi har samma bild, 

t.ex. om sjukhusläkare sätter in läkemedel, vem har ansvaret sedan. 

Rapporter: Ungas psykiska hälsa, SLS gjort kunskapssammanställning och föreslagit interventioner, 

även för bättre skolresultat. Redovisat maj 2021. Fysisk aktivitet, begränsad skärmtid, hantera stress 

och motgångar, anpassa kunskapskrav till mognad. Stort genomslag i media, DN debatt, 3 

barnhälsodagar, enormt intresse. Uppdrag till rektorsutbildning, möten med skolministern, in i 

läroplan. Ansökan om forskningsanslag nu för fortsatt arbete, gruppen därför förlängd. 

Kunskapsstyrningen: Arbetsgrupp finns, enkät till medlemsföreningarna 60 av 67 svarade: god 

koppling medlemsföreningar-NPO, dock anser 50% att sammansättningar av NAG inte är relevant! 

Kvalitetsregistren viktig fråga, ofta knutna till specialitetsföreningar och professionen. 

Choosing visely: Varför gör vi för mycket i vården? Kan bero på patientföreningar, 

läkemedelsindustrin, grundutbildningen, tillsynsmyndigheter, egen oro att missa något, riktlinjer. 

Bästa tillgängliga evidens skall styra val, betona dialog med patienten, gör vården nytta? Utöka 
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kollegialt stöd, stärk egna förmågan att härbärgera osäkerhet, påvisa undanträngningseffekter. Mer är 

inte alltid bättre. Symposium 21 oktober, SLS. 

SFAI:s Enkät: Hur mår anestesiologen? 

Anestesiologens arbetsmiljö med fokus på pandemiperioden har diskuterats ingående i styrelsen, då 

oro har funnits för våra medlemmars välbefinnande. Covidarbetet har inneburit en extrem belastning 

både fysiskt och psykiskt. SFAI:s medlemmar har under februari-mars 2022 inbjudits att svara på 

enkäten ”Hur mår anestesiologen?” med frågor om bland annat arbetsbelastning, arbetsmiljö och etisk 

stress. Resultaten presenterades på mötet för Chefer och ledare 6 maj 2022 och diskuterades livligt. En 

sammanfattning finns på SFAI:s hemsida. Några konklusioner är att många av våra medlemmar har 

alltför tung belastning, vilket i sin tur riskerar att bidra till utmattning och annan arbetsrelaterad 

ohälsa. Det finns en betydande fara för att våra medlemmar, inte minst ST-läkare och yngre 

specialister, överger specialiteten, och sekundärt till detta finns risk för en kommande brist på 

anestesiologer. En ljuspunkt fanns, att majoriteten av våra medlemmar upplevde stöd från närmaste 

chef. SFAI:s styrelse har som mål att fördjupa sig i enkätresultaten och med hjälp av dessa fortsätta 

arbetet för förbättrade villkor för våra medlemmar. 

 

Riktlinjearbete (Erik Lindgren/Malin Jonsson Fagerlund) 
  

Riktlinjeansvariga har under året sett över riktlinjerna samt rutiner för riktlinjer och många av 

riktlinjerna håller på att uppdateras av ansvariga. SFAI har under året diskuterat hur SFAI:s-riktlinjer 

ska förhålla sig till NPO:s riktlinjer och vi kommer fortsättningsvis att ha ett likartat upplägga på 

SFAI-specifika riktlinjer som tidigare. Ett flertal riktlinjer är uppdaterade och publicerade, bland annat 

inom obstetrisk anestesi samt anestesi vid neuromuskulära sjukdomar. 

Liksom tidigare rekommenderar SFAI att riktlinjer uppdateras var tredje till femte år. Ett rådgivande 

dokument angående riktlinjehantering finns i SFAI:s riktlinjeträd. 

 

Akademisk representant (Malin Jonsson Fagerlund) 

Ett arbete har startat med att göra forskning inom svensk anestesi- och intensivvård mera synlig för 

SFAI:s medlemmar. Som ett första steg i detta har en ny sida i SFAI-tidningen skapats ”Aktuell 

Forskning” där avhandlingar, egenreferat av vetenskapliga artiklar samt ST-arbeten publiceras. Det 

pågår mycket forskning i Sverige och denna måste synliggöras. 

Vidare behöver svensk anestesi- och intensivvårdsforskning stärkas och synliggöras även nationellt 

och internationellt och detta är tänkt att göras i samarbete med professorsnätverket inom SFAI. 

Återväxt av akademiska positioner inom svensk anestesi- och intensivvård vid våra olika lärosäten 

måste säkerställas på sikt.  

Professorsnätverket  
Ett professorsnätverk med Lars I Eriksson som sammankallande bildades under våren 2020. Gruppen 

består av Lars I Eriksson, Anders Oldner, Michael Haney, Michelle Chew, Hans Hjelmqvist, Miklos 

Lipcsey, Sten Rubertsson, Sven-Erik Ricksten, Mikael Bodelsson samt Jonas Åkeson. Nätverket har 

främst arbetat med att gå igenom det vetenskapliga underlaget som ligger till grund för 

behandlingsprinciper för Covid-19. Gruppen har utarbetat översikter över dessa behandlingsprinciper 

som sedan lagts upp på SFAIs och SIS hemsida. Gruppen står också till förfogande för andra uppdrag 

från SFAI-styrelsen. 

   

Redaktör SFAI-tidningen (Karolina Persson)  
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SFAI-tidningen är en medlemstidskrift som utkommer med fyra nummer årligen, i en upplaga om 

drygt 1600 exemplar, och distribueras till samtliga medlemmar i SFAI. Materialet utgörs av texter och 

bilder från delföreningar och enskilda medlemmar samt annonser från kursarrangörer med mera, och 

tidningen är en viktig informationskanal för styrelsen och delföreningarna.  

SFAI-tidningen produceras sedan 2019 av MKON med underleverantörer. Tidningen finansieras 

genom en kombination av annonsintäkter och en årlig avgift från SFAI, där annonsintäkter som 

överstiger den avtalade grundkostnaden delas lika mellan MKON och SFAI. Under 2021 gjorde 

tidningen en viss vinst, i huvudsak på grund av ökade annonsintäkter, sannolikt sekundärt till den stora 

uppmärksamhet vår specialitet ådrog sig under Covid 19-pandemins mest intensiva faser. För 2022 

predikteras i nuläget en neutral kostnadsbalans, även om kostnader och intäkter för hela året inte är 

klara. Att hålla en god balans mellan redaktionellt material och kommersiella annonser, liksom att 

bibehålla kostnadsneutralitet över längre tid, är några av redaktionens stående utmaningarna.  

En ytterligare kontinuerlig utmaning är att stimulera medlemmarna till att bidra med redaktionella 

texter trots den höga arbetsbelastning inom vår specialitet som bland annat SFAI:s arbetsmiljöenkät 

våren 2022 visat på. För det under det gångna året nystartade inslaget ”Aktuell forskning”, där 

medlemmarna kan skicka in autoreferat av nyligen publicerade vetenskapliga artiklar, avhandlingar 

med mera, har intresset dock varit stort och tidningen har härigenom kunnat uppmärksamma en del av 

all den viktiga forskning som pågår i vår breda specialitet.  

Det försök som gjorts under 2021 med justering av utgivningstiderna, för att bättre passa de olika 

stopptiderna inför SFAI- & AnIva-veckan, förefaller ha fallit väl ut och fortsätts därför tills vidare. 

Inför SFAI- & AnIva-veckan 2022 provar vi även ett nytt grepp med en inlaga i nummer 3 (det 

nummer som utkommer precis innan mötet) som är tänkt att fungera som kongressprogram och 

innehålla information om huvudsponsorer, högtidstalare etcetera. Produktionen av inlagan har skett i 

visst samarbete med Rf AnIva och förhoppningen är att inlagan även kommer att ingå i Rf AnIva:s 

tidningen Ventilen inför kongressen.  

Eftersom undertecknad kommer att vara föräldraledig under andra halvan av 2022 har Josephine 

Jacobsson, SYA-ordförande, åtagit sig att vikariera på redaktörsposten i produktionen av nummer 3. 

Intresseanmälan till posten som vikarierande redaktör inför även nummer 4 2022 och nummer 1 2023 

har gått ut via sociala medier.  

Sammanfattningsvis bedöms SFAI-tidningen fortsatt fylla en viktig funktion som informationskanal 

för medlemmarna och genom de senaste årens förbättrade ekonomi i nuläget även ha sin existens 

tryggad.  

Hemsidan (Roman A´roch) 

Under innevarande verksamhetsår har vi fortsatt att utveckla vår hemsida. Relevant information från 

våra egna och omvärldens aktiviteter förmedlas till medlemmarna. Mycket har förändrats för alla på 

grund av covid-19. För att hålla våra medlemmar uppdaterade med den senaste vetenskapligt relevanta 

informationen har vi skapat en speciell ”Information COVID-19” knapp på inloggningssidan. I 

medicinsk litteratur har mängden publikationer exploderat, men för att kritiskt granska befintlig 

evidens publicerar vi samlad information/ rekommendationer från Sveriges ”professorsgrupp”. Denna 

informationskälla har uppdaterats med ny forskning som är evidensbaserad och kritiskt granskad. 

Senaste halvåret har aktiviteten minskat, eftersom behandlingen av COVID-19 är mera etablerad och 

problematiken har minskat.  

Under sommaren publicerades omfattande arbete i riktlinjer av Gunilla Islander och SNEMA (Svenska 

neuromuskulära arbetsgruppen), gällande neuromuskulära sjukdomar. 

COVID-19 informationen och riktlinjelänken är de mest besökta delarna av hemsidan.  
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Relevant information om kurser kan hjälpa att planera vidare utbildning för våra ST- läkare. En del 

kursverksamhet startar nu åter i sedvanlig form, en del i modifierad form (distans, hybrid...) med all 

information publicerad på hemsidan.  

En styrelsemedlem är fortsatt webbansvarig (Roman A’roch) och får stöd från en webmaster från våra 

egna led (Markus Falk, Östersund). Mera avancerade frågor hanteras i samarbete med Pioniro AB för 

att kunna ge snabb, korrekt IT service till medlemmar och delföreningar. Till stor del ansvarar 

delföreningarna själva för sina respektive sidor. Utbildning för webbredaktörer i delföreningar 

kommer genomföras på kommande SFAI/AnIva veckan i Uppsala. 

 
Övrig verksamhet    

 
Kanslifunktion 
 

Sedan september 2015 är Malmö kongressbyrå (MKON) vårt stöd för kongressarrangemang och 

kansliservice. Samarbetet inkluderar även produktion av SFAI-tidningen och annonsförsäljning.    

   

Kanslifunktion är tillgänglig dagtid. Uppgifterna består huvudsakligen av hantering av 

medlemsregister, hemsidan, mottagande av föreningsepost, telefonsvar, mm. Någon kontoristfunktion 

på heltid finns inte inom föreningen.  Mycket kansli-epost hanteras även av styrelsemedlemmar (i 

första hand ordförande).  

MKON är även behjälpliga med utskick till våra medlemmar mot en administrativ kostnad. Innan 

utskick skall alltid innehållet godkännas av SFAI:s styrelse så kontakta gärna oss med förfrågan.  

 
 

Rapporter från särskilda uppdrag och internationellt arbete   
   

The Scandinavian Society of Anaesthesiology and Intensive Care Medicine, SSAI, och Acta 

Anaesthesiologica Scandinavica Foundation (Maja Ewert och Claes Frostell)  

 

SSAI fortsätter som paraplyorganisation för de fem nordiska nationella specialitetsföreningarna att 

bedriva verksamhet som främjar utbildning, forskning och samarbete i vår specialitet i de Nordiska 

länderna.  Tidskriften Acta Anaesthesiologica Scandinavica, publicerad av Wiley, fortsätter att vara en 

respekterad källa för framför allt nya kliniska kunskaper.  Avkastningen från tidskriften har varje år 

använts som ekonomiskt stöd till SSAIs verksamhet för utbildningsprogram, forskning, kurser, priser, 

möten, och kongress. Både SSAI och Acta Foundation är tillräckligt ekonomiskt trygga för den 

närmaste tiden för att kunna bära dagens nivå av aktivitet.  SSAIs kongress samordnas vart annat år 

med en nationell specialitetsförening och 2021 skulle Norge stå som värd men kongressen i Oslo blev 

flyttad till juni 2022. Då datum för kongressen kom med relativt kort varsel samt inträffade i nära 

anslutning till ESAs kongress var det färre svenska deltager än tidigare år. Troligen har även den höga 

arbetsbelastningen under Covid-19, och uppdämt fortbildningbehov därav, bidragit till ett lägre 

deltagande i kongressen tyvärr.  

SFAI vice ordf deltog i styrelsemöte SSAI januari 2022, men inte i mötet i juni (kollision annat möte). 

Det är bara att beklaga att kontakterna med SSAI överlag under detta år varit sparsamma. Här finns ett 

förbättringsområde för kommande verksamhetsår.   

Förslag på fortbildning och kursbehov på nationell och nordisk nivå får man gärna skicka in till SSAI 

via SFAIs styrelse eller direkt till SSAI.   

SSAI har skrivit en del egna riktlinjer, men det kräver mycket arbete. Inom SSAI har man beslutat att 

det är bättre att rekommendera andras artiklar efter noggrann granskning. På hemsidan finns de under 

”Endorsement of non-SSAI guidelines”.  
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Rapport från SSAI Educational Committee 20221/22: 

SSAIs 7 utbildningsprogram (Intensive care, Cardiothorasic, Pain, Perioperative management, 

Obstetric, Pediatric, Critical Emergency medicine) har haft stora utmaningar under pandemin med 

uppskjutna kurser och försenade aktiviteter. För de kursansvariga har pandemin inneburit ökad 

arbetsbörda. Vissa program har kunnat genomföra aktiviteter on-line. Glädjande nog är alla program 

igång igen, även Critical emergency medicine (prehosp) som haft paus under några år.  

Från SSAIs sida har vi under ett par år arbetat för att förenkla administrationen för de kursansvariga så 

att deras tid och kraft går till innehållet i programmen, inte till att hålla ordning på fakturor. Detta har 

visat sig långt mer komplicerat än vi hoppats bland annat pga att de nordiska länderna har olika 

lagstiftning gällande moms för utbildning. I vår har ett program tack vara stöd från SFAI och Owain 

Thomas prövat SV portalen. Utvärdering kommer att ske löpande.  

Planering: SSAI educational committee och SSAI board har liksom många "frivilliga" organisationer 

problem att få aktiva medlemmar och följdriktigt problem att få det som behöver göras gjort. Vår 

förhoppning är att vi genom att professionalisera, dvs köpa in fler tjänster, ska kunna bli effektivare. 

Educational committe består av en medlem per land utom Island som tyvärr är vakant.  

De 7 utbildningsprogrammen är mycket uppskattade och utgör en väsentlig del av nordisk anestesi och 

intensivvård inkluderande alla dess grenar. Att vi ger dem det stöd de behöver för att fortleva och 

utvecklas är en huvuduppgift för SSAI Educational committee och hela SSAI.  

Cecilia Escher Chair SSAI Educational Committee 

WFSA,  

World Federation of Societies of Anaesthesiologists, har under året fortsatt arbetet med att förbättra 

tillgången till säker anestesi och intensivvård världen över. Man arbetar hårt med lobbyverksamhet, 

utbildning och träning, innovation och forskning samt säkerhet och kvalitet. Ett besök på hemsidan 

rekommenderas: https://www.wfsahq.org/ . Där kan du t ex titta på ”Anesthesia tutorial of the week.”   

   

NASC  

(National Anaesthesia Societies’ Committee) inom ESA (European Society of Anaesthesiology) 

där SFAI är representerad genom Karin Björnström Karlsson. 

 
  

Svenskt Kirurgiskt Råd (Maja Ewert)  
Svenskt Kirurgiskt Råd, SKRÅ, har inte haft några möten under året pga pandemin men ett 

sammankallande möte hölls under våren för att samlas kring uppstart. Rådet består av representanter 

från de kirurgiska specialiteterna och träffas normalt sett två gånger årligen för att diskutera 

gemensamma frågor.  

De två stora frågorna som får fokus vid kommande möte i oktober är ST-utbildning/fortbildning och 

operationsköer/operationskapacitet. 

  

   
  

  

https://www.wfsahq.org/
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Verksamhetsberättelser från SFAIs Delföreningar  
 

Sveriges Yngre Anestesiologer (SYA) 

Bakgrund:  SYA (tidigare Ung i SFAI, namnet ändrades 2016) bildades 2004 som en yngre 

förening inom SFAI syfte att tillgodose behoven för ST-läkare och nyblivna 

specialister. Det kostar inget extra att vara med i SYA utöver medlemskap i SFAI. 

Ordföranden för SYA har en fast styrelsepost i SFAI:s styrelse. SYA har även två 

representanter i KVAST (Kvalitetssäkring av ST, en styrgrupp under SFAI-styrelsen 

som arbetar med ST-frågor) samt en representant i NYA (Nordens Yngre 

Anestesiologer, (organisatoriskt tillhörande SSAI)) och ST-SKRÅ (Svenskt Kirurgiskt 

Råd för ST-läkare). SYA är den enskilt största delföreningen i SFAI sett till antalet 

medlemmar. 

Styrelse SYA 2020-21 

Josephine Jacobsson  Ordförande 

Miranda von Rosen  Vice ordförande, representant KVAST, ST-SKRÅ 

Carl Hjelte   Sekreterare 

Martin Johansson  Kassör 

Linda Forsberg  Styrelseledamot, representant KVAST 

Christopher Blacker  Styrelseledamot, representant NYA  

Unni Björheden  Styrelseledamot, kommunikatör 

Hanna Hövenmark  Styrelseledamot, webbredaktör 

Maria Ehlin Kolk  Styrelseledamot 

 

Aktiviteter juli 2021 – juni 2022 

Juli -21 Planering inför SFAI-veckan samt SYA-dagarna 2021. 

 

Augusti -21 Beslut om att ställa in SYA-puben under SFAI & AnIVA veckan pga covid-19. 

SYA:s undersökning och arbete gällande digital utbildning publiceras i SFAI-

tidningen: ”Digitala kurser – en pedagogisk utmaning”. 

 

September -21 Arbete under SFAI & AnIVA-veckan:   

Studierektorsdagen   

SYA:s arbete och undersökning avseende läkarsal presenteras på mötet för 

chefer och ledare 

Symposium beträffande anestesi och miljöpåverkan: Sevo och sopor 

Påbörjar arbete med utbildningsdag inom dialysdag våren 2022 

Påbörjar arbete inför SYA-dagarna 2023 

Påbörjar arbete för budget och finansiering för kommande utbildningsdagar 

 

Oktober -21 Slutför arbetet inför SYA-dagarna 2021. 

Reflektionstext från SFAI & AnIVA-veckan skrivs till SFAI-tidningen. 

 

November -21 ”SYA-dagarna 2021: Basic Science” hålls på Engholms slott vilket resulterade 

i roliga och lärorika dagar där det utöver utbildning fanns rum för nätverkande 

och schemalagd diskussion för att skapa grund för SYA:s kommande 

fokusområden. 

Arbete angående diskriminering i ST-läkargruppen påbörjas. Enkät skickas ut 

till medlemmar, studierektorer och ST-läkare i hela landet. 

SYA startar ett instagramkonto: sveriges_yngre_anestesiologer 

 

December -22 Sammanställning av enkäten ang diskriminering. 

Påbörjar arbete för symposium inför SFAI- & AnIVA-veckan 2022: 

Alternativa karriärvägar. 
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Januari -22 Fortlöpande arbete enligt nedan 

Februari - 22 Artikel sammanställs utifrån diskrimineringsenkät 

Mars -22 Styrelseinternat Linköping. 

Påbörjar arbete med enskild utbildningsdag hösten 2022: Hjärtsviktsdagen. 

Beslut om utökad delegering av ordförandeuppgifter till MR, vice ordförande 

under ordförandes frånvaro. 

 

April -22 Arbete inför årsmöte och dialysdagen maj 2022 

Maj -22 ”SYA-dag 2022 : Dialysdagen maj 2022”  hålls i Göteborg. En intensiv men 

givande, och trevlig, dag där även SYA:s årsmöte 2022 hölls. Maria Ehlin 

Kolk väljs in i styrelsen. 

Juni -22 Sammanställning av data från ST-Skrå angående hur ST-läkarutbildningen 

inom just anestesi påverkas av utlokalisering av vården till privata aktörer. 

 

Fortlöpande 

arbete under hela 

året 

Styrelsearbete (digitala möten cirka en gång/månad, styrelseinternat cirka en 

gång/år och parallellt arbete) där SYA arbetar med tidigare utvalda 

fokusområden, SYA-dagarna, enskilda utbildningsdagar, enkätundersökningar, 

debattartiklar och övrigt för att verka för ST-läkares och nyblivna specialisters 

intresse 

SFAI: Representation av ST-läkare och nyblivna specialister i styrelsen och 

övrigt styrelsearbete  

NYA: Uppstart av nordiskt utbytesprogram 

KVAST: Pågående arbete med ST-utbildningen och framför allt utveckling av 

nya utbildningsboken 

ST-SKRÅ 

Samarbete med ESAICTC genom medlem CB 

Planering avseende symposium, studierektorsdagen, utbildningsmoment 

(”utbildningshörnan”) och socialt program under SFAI-veckan  

Kommunikation ut och spridning av information av värde för medlemmar 

genom SFAI-tidningen, mail och sociala medier 

 

 

Ekonomi  
Ekonomisk rapport 2021-2022 (MJ, kassör).  

Målet med SYA:s föreningsaktiviteter är neutral balans utan vinstdrivning. 

  

Inkomster Deltagaravgifter och utställaravgifter i samband med kurser 

Utgifter Omkostnader i samband med SYA-dagarna, mingel och symposium på 

SFAI-veckan, Planeringsmöten för styrelsen 1-2ggr/år. Profilprodukter. 
 

Verksamhetsåret 2021 

– 2022 

(SYA:s verksamhetsår  
maj 2021 - maj 2022) 

Ingående behållning 210701: 155 008 kr 

Intäkter 

SYA-dagarna 2021: 435 647 kr 

Utgifter:  

Kurskostnader, styrelsemöten, resor, etc: 367 592 kr 

Avgift SFAI: 29 940 kr 

Preliminär skatt: 7 852 kr 

Resultat 2022: 

Plusbalans 30 263 kr 

 

Kontakt 

SYA kontaktas enklast via SYA@sfai.se.  

 

Josephine Jacobsson 

Ordförande 
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Kvalitetssäkring av ST (KVAST)  

 
KVAST (KValitetssäkring Av ST) är en styrgrupp för ST-utbildning inom Svensk Förening för 

Anestesi och Intensivvård (SFAI) 

KVAST utgör en stödfunktion för landets studierektorer och ST-läkare i frågor rörande ST-

utbildningen, författningen och specialistansökan.  KVAST är också remiss-instans för Socialstyrelsen 

i frågor som rör ST-utbildningen.  

KVAST består av ledamöter från landets alla sjukvårdsregioner. Antalet ledamöter är baserat på 

antalet ST-läkare i respektive region. Regionens studierektorsnätverk föreslår representant till KVAST 

som utifrån kompetens och KVASTs sammansättning väljer in ledamot. Sveriges Yngre 

Anestesiologer (SYA) har två ledamöter i KVAST. Dessa är, liksom SPUR-samordnaren inom 

anestesi och intensivvård, och ordförande inte bundna till region. KVAST är representerad i SFAI 

styrelse via ordföranden. 

För KVAST utgör det nationella mötet för studierektorer i Anestesi och Intensivvård en naturlig 

brytpunkt inför ett nytt arbetsår. Därför omfattar årsrapporten perioden fr.om. september 2021 t.o.m. 

det nationella SR-mötet 2022 under SFAI-veckan.   

  

Pandemin med Covid-19 har bidragit till att arbetet i KVAST bedrivits framförallt digitalt. KVASTs  

ledamöter lagt stor del av sin tid på kliniskt arbete både under och efter pandemins vågor som drabbat 

intensivvården och har därmed, liksom många andra, haft en extra belastning. 

 

Under året har KVAST:   

  

• Lagt ner ett omfattande arbete med den nya Utbildningsboken utifrån den nya författningen 

för ST-utbildning, HSLF-HS 2021:8, som kom i januari 2021. På grund av pandemin och de 

restriktioner den medfört har arbetet varit tvunget att bedrivas i framför all digital form vilket 

medfört begränsade möjligheter till den viktiga fysiska dialog inom KVAST som arbetet 

kräver. Vissa delföreningar har utgjort remissinstans för arbetet. Målsättningen är att den nya 

Utbildningsboken ska kunna presenteras i samband med SFAI/ANIVA-veckan september 

2022. 

• Genomfört det nationella Studierektorsmötet vid SFAI/ANIVA-veckan i Örebro. Detta 

genomfördes som hybrid-möte och många deltagare valde att delta digitalt. 

Inför mötet skickades en enkät ut till landets studierektorer inom anestesi och intensivvård 

rörande frågor om pandemins effekter på ST-utbildningen. Resultatet redovisades på 

Studierektorsmötet. 

En gemensam programpunkt genomfördes tillsammans med mötet för chefer och ledare. 

• Utlyst och röstat fram vinnare av det Pedagogiska Priset för både år 2021 och 2022. Priset 

delas ut under invigningen av SFAI-veckan. Pristagaren ska konsekvent och över tid bidragit 

till föredömlig ST-utbildning, på lokal och nationell nivå.  

• Deltagit i framtagandet av Kursportalen där kurser och utbildning ska presenteras. 

• Bidragit med programpunkt om ST-utbildning vid Mötet för chefer och ledare som 

arrangerades i maj i Stockholm. 

• Utsett Marco Schuster till vice ordförande. 

• Bidragit med artiklar till SFAI-tidningen. 

• Prioriterat ämnesområden för avrop av Socialstyrelsens SK-kurser. 

• Uppmanat och uppmuntrat landets ST-läkare att publicera sina Vetenskapliga ST-arbeten på 

hemsidan och i SFAI tidningen och tagit upp denna fråga i SFAI-styrelsen. 

• Mottagit och besvarat många frågor från landets studierektorer och ST-läkare.  

• KVAST har under det senaste året haft ett digitalt möte per månad, ett två dagar långt digitalt 

internat och ett två dagar långt fysiskt internat. Utöver detta har arbetsgrupper för arbete med 

Utbildningsboken haft betydligt fler möten i både fysisk och digital form. 
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Utbildningsdelen av SFAI’s hemsida uppdateras kontinuerligt så att lättare kan hitta relevant 

information. Alla synpunkter och förbättringspotential tas tacksamt emot, kvast@sfai.se  

  

KVAST arrangerar det Nationella mötet för studierektorer i Anestesi och Intensivvård. Ett 

heldagsmöte i samband med SFAI-veckan som innehåller rapport om KVASTs arbete under året, 

diskussion om aktuella ST-ämnen samt föreläsningar och/eller workshops i undervisningsrelaterade 

ämnen. Nästa möte planeras i september 2022 i samband med SFAI/ANIVA-veckan i Uppsala där 

gemensamma programpunkter planeras med Mötet för chefer och ledare. 

KVASTs intäkter är via Studierektorsmötet och via SPUR. Utgiftsposterna är internatet och fysiska 

möten. Tyvärr behövdes det planerade fysiska internatet i januari 2022 ställas in pga pandemin. Detta 

genomfördes istället i digital form. Detta belastade dock, pga avbokningsregler, KVASTs ekonomi. 

För KVAST,  

Anders Silfver 

Ordförande KVAST  

anders.silfver@rvn.se 

 
 
 

SFAI:s delförening för undervisning och forskning (SFAI-UF) 

SFAI:s delförening för undervisning och forskning (SFAI-UF) är en intresseförening för SFAI-

medlemmar med aktivt intresse av undervisning och forskning, bildad 2010. 

I styrelsen ingår Malin Jonsson Fagerlund (ordförande), Jessica Kåhlin, Bengt Nellgård, Keti Dalla, 

Michelle Chew, Malin Rundgren, Karin Björnström Karlsson (SFAI:s vet.sekr.), Hans Hjelmqvist, 

Magnus Hultin, Jakob Walldén och Robert Frithiof.  

Revisor är Claes Frostell och Jonas Åkeson. Valberedning är Per Nellgård och Christina Eintrei. 

Föreningen utgör SFAI:s referensgrupp i akademiska frågor och kan i dessa avseenden på uppdrag av 

SFAI:s styrelse bistå myndigheter och professionella företrädare med råd och utlåtanden. Styrelsens 

målsättning är att föreningen ska verka för att nationellt underlätta samordning och stimulera 

utveckling av såväl undervisning på grund- och forskarutbildningsnivå som preklinisk och klinisk 

forskning med anknytning till svensk anestesi och intensivvård. 

Under verksamhetsåret har styrelsen haft ett årsmöte vilket hölls onsdag 22 sept 2021 under SFAI-

veckan i Örebro. Vi har under verksamhetsåret pga Covid-restriktioner inte haft några fysiska möten 

utöver årsmötet utan sex digitala möten. 

Forskningsforum hölls tisdag 21 september i Örebro.   

Vi har under året utsett bästa avhandling 2021 och dessa kommer att presenteras på SFAI-mötet 2022. 

Bästa forskningspresentation på forskningsforum 2021 kommer också att presenteras på SFAI-mötet 

2022. 

Under verksamhetsåret har styrelsen arbetat med utgångspunkt från det tidigare antagna strukturella 

ramverket för vetenskapligt program under SFAI-veckan, där med utgångspunkt från specialitetens 

kliniska och vetenskapliga bredd, SFAI:s delföreningar bidrar till planering och genomförande av 

programpunkterna. 

mailto:kvast@sfai.se
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Föreningen har under året följt och genom flera styrelserepresentanter inom universitetsvärlden och 

läkarprofessionens organisationer aktivt bevakat den nya 6-åriga läkarutbildningen samt införandet av 

BT (Bas Tjänstgöring). 

Under verksamhetsåret har delföreningen haft utgifter i samband med Forskningsforum 21 september 

samt i anslutning till våra programpunkter på SFAI-veckan 2021.  

Kontakt med delföreningen via malin.jonsson.fagerlund@ki.se 

Att landets samtliga medicinska fakulteter samt SFAI:s vetenskapliga sekreterare under 

verksamhetsåret varit representerade i styrelsen har gjort det enklare för föreningen att fortlöpande 

följa upp och koordinera undervisnings- och forskningsfrågorna inom vår specialitets område.  

SFAI-medlemmar med aktivt intresse av undervisning och forskning (oavsett klinisk erfarenhet eller 

akademisk meritering) är varmt välkomna som medlemmar efter individuell ansökan till SFAI:s 

kansli. Vi har ingen medlemsavgift. Vi eftersträvar en ledande och öppen dialog med våra medlemmar 

och uppskattar förslag till åtgärder som SFAI:s medlemmar kan ha intresse, nytta och glädje av. 

Stockholm 29 juli 2022 

Malin Jonsson Fagerlund, Ordförande  

  
SFAne (Svensk Förening för Anestesi) 

Medlemmar 

SFAne hade i juli 2022 145 medlemmar (+17 jmf 2021). 

 

Styrelsens arbete  

Styrelsen har under verksamhetsåret haft 4 styrelsemöten.  

 

MLA-OP nätverket 

Arbetet under verksamhetsåret har varit fokuserat på att bygga upp ett nätverk för medicinsk 

ledningsansvariga anestesiologer (eller motsvarande) på landets operationsavdelningar. Genom 

kontakt med verksamhetschefer och annonsering har vi idag 81 personer anslutna till nätverket som 

har Basecamp som plattform.  Under året har aktiviteten i nätverket huvudsakligen varit 

medlemsinitierat där olika frågeställningar runt anestesi och operationsverksamhet ha diskuterats. 

Under hösten kommer vi som delförening att utifrån nätverket ha MLA-träffar (inititalt digitalt) med 

tex lunch-föreläsningar och diskussioner.  

 

Masterclass Anestesi 

Vi har börjat planerera för en ny kursomgång Masterclass Anestesi med start prel under  ht 2023. 

 

Övrigt 

Styrelsen har även behandlat remisser som kommit via SFAI. Vi samarbetar även med SPOR (Svenskt 

perioperativt register) genom representation i SPORs referensgrupp och vi deltar på SPORs 

användarmöten. 

 

SFAne – föreningsstämma 

Föreningsstämma hölls i samband med SFAI-veckan i Örebro september 2021. Vid föreningsstämman 

beslutades att medlemskap i SFAne skall fortsätta att vara avgiftsfritt. 

Kommande föreningsstämma kommer att hållas digitalt under hösten 2022 (oktober) i samband med 

ett MLA-OP-möte. 

Kassaförvaltning 

SFAI Verksamheter AB har förvaltat föreningens medel. 
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Styrelsen har under 2021-2022 bestått av: 

Ordförande  Jakob Walldén, Sundsvall  

Vice ordförande Christopher Lundborg, Göteborg 

Sekreterare  Roy Udén, Helsingborg  

Kassör  Annika Nordenstam, Uppsala 

Ledamöter  Karin Björnström Karlsson, Linköping 

  Uyen Wheeldon, Stockholm 

  Stephan Schwager, Örebro 

  Thorey Steinsdottir, Stockholm 

Revisorer: 

Joel Olsson, Sundsval 

Rainer Dörenberg, Uppsala  (suppleant) 

 

Valberedning   

Fredrik Jonsson, Kalmar 

Anders Silfver, Sundsvall   

   

2021-07-31 

För SFAne:s styrelse 

Jakob Walldén, ordförande 

 

 

Svenska Intensivvårds Sällskapet (SIS)  
 

SIS ändamål är att främja utvecklingen inom intensivvård i Sverige avseende klinisk verksamhet, 

forskning och utbildning. 

Delföreningen har 150 medlemmar, och medlemsavgiften är 100 kr/år.  

Under verksamhetsåret har stadgeenligt två personer i styrelsen bytts ut, och valberedningen har 

utöver detta bytts ut.  

∙ Under året har sex digitala och ett fysiskt styrelsemöte hållits. Styrelsen har också haft 

ett internat, och därutöver har styrelsen haft mailkontakt.  

 Mötena har framför allt ägnats åt SIS utbildningsuppdrag, och internatet har ägnats åt 

riktlinjearbetet. Samtliga styrelseprotokoll finns publicerade på SIS hemsida.  

∙ Postgraduate-kursen i intensivvård (internatsform) på Sigtunahöjden genomfördes 17-

19 november 2021, och fick goda betyg i utvärderingen.  

∙ Årsmötet genomfördes fysiskt i samband med kursen på Sigtunahöjden, och protokollet 

är publicerat på SFAI´s hemsida (delföreningar/SIS/protokoll). 

 Under årsmötet fastställdes att behålla medlemsavgiften på 100 kr. 

  

∙ SIS arbete med att stimulera vetenskapligt arbete genom de årliga priserna till ”Bästa 

två vetenskapliga originalartiklar med intensivvårdsinriktning” återupptogs detta 

verksamhetsår efter en paus under pandemin.  

∙ SFAI-veckan 2021 i Örebro genomfördes med egna programpunkter från SIS, och 

IVA-chefsmöte tillsammans med SIR arrangerades.  
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∙ SIS har varit representerade i ”referensgruppen för intensivvård” samt i NAG för 

intermediärvård. SIS har också deltagit i den grupp som arbetar för medial övervakning 

av bl a intensivvårdsresurser. 

∙ SIS har varit remissinstans avseende lagrådsremiss nya regler för organdonation, 

remissen för interregionala intensivvårdstransporter samt remissen för uppföljning efter 

intensivvård.  

 SIS har nominerat representanter till internationella intensivvårdsgrupper, samt NAG 

där intensivvård berörs.  

För Svenska Intensivvårds Sällskapet (SIS) 

Camilla Brorsson,   camilla.brorsson@umu.se 

Ordförande 

 

Styrelseledamöter: 

Björn Bark, Lund (vice ordförande) 

Camilla Brorsson, Umeå (ordförande) 

Christian Ahlstedt, Stockholm 

Göran Liffner, Linköping 

Henrik Olivero-Reinius, Uppsala (kassör) 

Jane Hayden, Göteborg 

Johanna Lyrén, Hudiksvall 

Katarina Lindgren, Sunderbyn/Piteå 

Stefan Persson, Örebro    

 

Valberedning: 

Ulrika Östberg 

Markus Castegren 

 

Verksamhetsrevisor: 

Göran Mossberg, ordinarie 

Hans Hjelmqvist, suppleant 

 

Sekreterare: 

Katja Andersson, Uppsala 

 

 

SFAI:s Delförening för obstetrisk anestesi och intensivvård (SFOAI)  

 
Styrelsen har under verksamhetsåret bestått av  

Susanne Ledin-Eriksson, Gävle, ordförande 

Anette Hein, Danderyds sjh , Stockholm sekreterare 

Åsa Aldergård, Karlstad 

Mikael Wallin-Angelin, Malmö 

Birgitta Birgisdottir, Akademiska Sjh Uppsala,  

Ove Karlsson, Sahlgrenska Universitetssjh, Göteborg 

Håkan Rolfsson, Södersjukhuset 

Lisa Lundström, Östersund 
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Under verksamhetsåret har delföreningens styrelse haft tre protokollförda fysiska sammanträden, 

Stockholm, sept 2021, Åre feb 2022 samt Ekerö maj 2022. Dessutom har det gjorts två Teamsmöten. 

Årsmötet samt det årliga vårmötet genomfördes som ett internatmöte 18-19/5 2022 på Skytteholm, 

Ekerö. Detta var välbesökt med ca 50 deltagare, med ett fysiskt styrelsesammanträde dagen innan.  

Inbjudna talare var Jose Carvalho, Toronto, Eva Mattson, Karolinska, Johan Nordström, Karolinska, 

Jenny Palmgren, Danderyds sjh, Anil Gupta, Karolinska, Terje Blomstrand, Värnamo samt  Sissel 

Saltvedt, Karolinska 

En stor del av styrelsens arbete åtgår till att planera det årliga vårmötet inkl årsmöte. På årsmötet 

avgick Birgitta Birgisdottir, varpå Lars Dittlau , Falun valdes in istället. Styrelsen består fortsatt av åtta 

personer. 

  

SFOAI:s ekonomi är god och står under överinseende av SFAI:s ekonomiske ansvarige och dess 

revisorer. Håkan Rolfsson kvarstår som kassör i styrelsen.  

 

SFAI-veckan genomfördes i Örebro september 2021, där SFOAI bidrog med PG – föreläsningar samt 

ett symposium om kejsarsnitt med fokus på kommunikation.  

Styrelsen har under året assisterat Gunilla Islander, som har färdigställt ca 15 dokument om sällsynta 

neuromuskulära diagnoser med avseende på anestesi, intensivvård och obstetrik. Avsikten är att dessa 

dokument ska publiceras på SFAI:s riktlinje-hemsida. 

Susanne Ledin Eriksson och Anette Hein deltar som medlemmar i kurskommittén för SSAI Advanced 

Training Programme in Obstetric Anaesthesia.  

SFOAI:s styrelse tillser att det arrangeras en - två SK-kurser /år inom obstetrisk anestesi på ett av 

landets universitetssjukhus. En kurs hölls på Danderyds sjukhus VT 22, samt på SÖS maj 2022. 

 

Gävle 220720             Susanne Ledin-Eriksson, ordförande  

   

 

SFAI:s delförening för Operationsledning  
 

Delföreningen för Operationsledning har funnits sedan 2007 och fokuserar på 

operationsledningsfrågor för att främja utveckling och samarbete inom svensk operationssjukvård. 

Arbetet inkluderar även patientsäkerhet och kompetensfrågor utifrån ett ledningsperspektiv.  

Delföreningen har ca 80 registrerade medlemmar och tar inte ut någon medlemsavgift.  

Styrelsen per 220515:  

• Ordförande Helena Krook (Vrinnevisjukhuset Norrköping) 

• Skattmästare Andreas Wiklund (Capio Artro Clinic, Stockholm och ledamot i styrgrupp för 

PoMM, Perioperative Medicine and Management/SSAI-kurs) 

• Vise ordförande Eva Oddby-Muhrbeck (Danderyds Sjukhus) 

• Sekreterare Charlotta Adin Bergkvist (Västmanlands sjukhus Västerås) 

• Per Werner Möller (Sjukhusen i väster Alingsås lasarett) 

• Elin Enfält (Gävle sjukhus och ledamot i styrgrupp för PoMM) 

• Ingrid Östlund (Skånes universitetssjukhus Lund) 
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Delföreningens styrelse har under året arbetat med att planera och utforma det årliga 

operationsledningsmötet på Såstaholm Hotell och Konferens strax norr om Stockholm. Mötet har 

under alla år anordnats ”fysiskt” men fick under Coronapandemins första våg 2020 ställas in med kort 

varsel och under den andra vågen 2021 genomföras digitalt.  

Måndag-tisdag 16-17 maj 2022 kunde mötet äntligen genomföras med föreläsare och deltagare på 

plats. På grund av rådande Coronarelaterade restriktioner begränsades antal deltagare initialt men när 

restriktionerna lättade öppnades mötet för maximalt antal deltagare och blev snabbt fullbelagt med 

totalt ca 120 deltagare. Måndagen ägnades åt operationsköer, nationella åtgärder och lokala lösningar, 

och bristen på personal som är operationssjukvårdens stora problem i nuläget. Vi fick en redovisning 

om hur Danmark har hanterat sina operationsköer och lyssnade även på en presentation om 

produktivitets-beräkningar i ett Benchmarkingprojekt i SPOR:s regi. Tisdagen ägnades åt 

prehabilitering/preoperativ optimering och sjukvårdens negativa klimatpåverkan och möjligheterna att 

påverka i positiv riktning och hur vi kan använda läkemedel med minsta svinn. Under årsmötet valdes 

Julian Rex, Anestesiläkare från Östersund, in i styrelsen som ersättare för Andreas Wiklund som 

avgick och avtackades av styrelsen. Ingrid Östlund kommer att ta rollen som Skattmästare i 

delföreningen. 

Styrelsen genomförde ett ”fysiskt” arbetsmöte lunch-lunch på Villa Fridhem strax norr om Norrköping 

i oktober 2021 och därutöver har arbetet bedrivits genom månatliga Zoom-möten.  

Delföreningens verksamhetsberättelse sammanställs i SFAI:s verksamhetsberättelse, vilken 

presenteras på årsmötet den 15 september 2022 och publiceras på sfai.se. 

Ekonomisk redogörelse: Delföreningen har en budget i balans. Ingår i SFAI:s ekonomiska redovisning 

och redovisas i samband med årsmötet den 15 september. 

Delföreningen har en egen sida på SFAI:s hemsida med uppgifter om dess inriktning och syfte, 

information om tidigare och aktuellt operationsledningsmöte och kontaktuppgifter till styrelsen. 

 

Norrköping 220609 

Helena Krook 

Ordförande delförening Operationsledning 

 

Svensk förening för Postoperativ vård (SPOV)  

 
SPOV-Svensk Förening för PostOperativ vård är en delförening i SFAI. 

Föreningen konstituerades i samband med SFAI-veckan i Jönköping 2014 som ett nätverk för 

medicinskt ledningsansvariga inom postoperativ vård. 

Föreningens ändamål är att främja utveckling och samarbete kring postoperativ vård i Sverige 

avseende klinisk verksamhet, forskning och utbildning. Ändamålet omfattar även bevakning, 

utveckling och samarbeten med näraliggande områden av betydelse för den postoperativa vårdens 

förutsättningar och resultat. 

Föreningens styrelse utgör referensgrupp i frågor rörande postoperativ vård inom SFAI. 

Målet är att årligen arrangera minst ett nationellt möte inom ämnesområdet samt medverka med 

föreläsningar inom perioperativ medicin vid SFAI vecka. 

 

SPOV tar ingen medlemsavgift och har 100-talet medlemmar. 

 

Styrelsen består av: 

Edit Herczeghné (Uppsala)-Ordförande nyvald till 2023 
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Magnus Iversen (Stockholm)- Vice Ordförande nyvald till 2022  

Anna Winter (Malmö)-Sekreterare nyvald 

Martin Ahlström (Göteborg)-Kassör nyvald 

Stefan Lundin (Göteborg)-Vetenskaplig Sekreterare omvald 

Christopher Lundborg (Göteborg)-Ledamot omvald 

Per Flisberg (Helsingborg)-Ledamot nyvald 

Johan Söderberg (Umeå)-Ledamot omvald 

Hans Hjelmqvist (Örebro)-VerksamhetsRevisor omvald till 2022 

Malin Nilsson (Linköping) övriga ledamot vald till 2022 

Linn Pettersson (Stockholm) adjungeras av styrelsen att biträda kassören till 2022 

Valberedning: Linda Block (Göteborg), Ragnar Bäckström (Ängelholm) omvalda till 2022 

Under verksamhetsåret 2021/2022 föreningen hade 6 sammanträde. (via TEAMS och fysiskt 

sammanträde i Uppsala) 

 

Ekonomisk redovisning: 

Vg se bilaga 

 

Nästkommande SFAI veckan i Uppsala: 

-SPOV -session : Postoperativ vård i Sverige. Var står vi idag? 

-Smärtsymposium med externa föreläsare från Danmark och Finland 

 

Planerade arbete som är uppskjutet pg av pandemi och resursbrister: 

- Utskrivningskriterier och kvalitetsmarkörer 

- "Postoperativ vår" med aktuella ämne inom perioperativ vård och nätverkande 

 

Uppsala,2022.07.12. 

 

Edit Herczeghné 

ordförande 

edit.herczeghne@gmail.com 

0737726825 

 
 

Svensk Förening för Barnanestesi och Barnintensivvård (SFBABI) 
 

Svensk förening för barnanestesi och barnintensivvård (SFBABI) verkar för 

• att främja utvecklingen inom barnanestesi och barnintensivvård i Sverige avseende klinisk 

verksamhet, forskning och utbildning 

• att arrangera pre- and postgraduateutbildning i form av ST-kurser och vetenskapliga möten 

inom ramen för barnanestesi och barnintensivvård 

• att utveckla nationella riktlinjer för barnanestesi och barnintensivvård 

• att utgöra referensgrupp i frågor rörande barnanestesi och barnintensivvård inom SFAI 

• att bistå med råd och expertis för myndigheter och professionella grupper med avseende på 

barnanestesi och barnintensivvård 

• att utse representation inom nationella och internationella föreningar inom barnanestesi och 

barnintensivvård. 

 

SFBABI hade år 2022 152 medlemmar och en medlemsavgift på 100 kronor per kalenderår. I 

medlemsavgiften ingår möjlighet att delta i SFBABIs höstmöte, rättighet att rösta på SFBABIs 

årsmöte, ett kopplat medlemskap i ESPA och möjlighet att söka SFBABIs stipendier. 

 

I SFBABIs styrelse 2021 – 2022 ingår Åsa Jungner (ordförande), Jonas Berner (kassör), Fredrik 

Söderlund (sekreterare), Tomas Luther (ledamot) och Anders Asp (ledamot, ansvarig i arbetsgrupp för 

kärlaccess). I valberedningen till årsmötet 2022 ingår Urban Fläring (sammankallande) och Jan 

mailto:edit.herczeghne@gmail.com
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Gelberg. Revisor för verksamhetsåret 2021 – 2022 är Sandra Nihlén (ordinarie) och Martin Perlander 

(suppleant). SFBABI har under verksamhetsåret haft fem protokollförda styrelsemöten där två 

styrelsemöten genomförts som telefonmöten. 

 

Riktlinjearbete 

Ett större riktlinjearbete om procedursedering av barn pågår med Eva Malmros Olsson som ansvarig. 

Peter Frykholm fortsätter sitt arbete med att utarbeta fasteriktlinjer för barn anpassade till ESPAs nya 

riktlinjer. 

 

Arbetsgrupper 

SFBABI har sedan 2019 en arbetsgrupp för kärlaccess med Anders Asp som sammankallande. 

Arbetsgruppen arbetar för närvarande på en riktlinje för artäraccess hos barn som kommer att 

publiceras inför höstmötet 2022. 

SFBABI planerar att starta en arbetsgrupp för pre- och postgraduateutbildning. 

 

Pregraduate utbildning 

SFBABI har under verksamhetsåret genomfört två kurser för ST-läkare där kursen hösten 2021 hölls i 

Uppsala och kursen våren 2022 hölls i Lund. Bägge kurser var fulltecknade och genomfördes på plats. 

 

Postgraduate utbildning 

SFBABIs höstmöte arrangerades år 2021 av Uppsala med tema ”Procedursedering”. Den regionala 

utbildningen av barnansvariga anestesiologer via våra regionala nätverk är under återstart efter att ha 

varit vilande under pandemin. 

SFBABI representeras i styrkommittén för SSAIs utbildningsprogram av Elisabeth Casinge och Ulf 

Lindsten. 

 

Remissarbete 

SFBABI har under verksamhetsåret verkat som remissinstans för Socialstyrelsens NHV-arbete när det 

gäller remisser för Barnintensivvård, ECMO och Interregionala intensivvårdstransporter. Vi har 

bidragit till SFAIs remisssvar på NHV-remiss Högisoleringsvård. Vi arbetar med ett svar på 

Barnläkarföreningens sepsis-PM. 

 

Representation i nationella arbetsgrupper 

SFBABI är representerat av Ola Ingemansson, Göteborg, i Läkemedelsverkets arbetsgrupp för 

läkemedelsbehandling av barn. Han är också föreningens representant i Svenska Barnläkarföreningens 

arbetsgrupp för läkemedelsfrågor SwePedMed. 

SFBABI är representerat av Marie Anell Olofsson, Stockholm, i Socialstyrelsens arbetsgrupp för 

kunskapsstöd för neonatal vård. 

 

Representation i europeiska intresseföreningar 

SFBABI är representerat i ESPAs styrelse genom Peter Frykholm och i ESPNICs arbetgrupper genom 

Urban Fläring. 

 

SFBABI stipendiat 2022 

SFBABIs stipendiat år 2022 kommer att utses vid kommande styrelsemöte. 

 

Ekonomi 

SFAI Verksamheter AB har förvaltat föreningens medel. Förutom intäkter från medlemsavgift på 100 

kr/år har årets ST-kurser givit ett överskott till föreningen. 

Med ökande medlemstal förväntas föreningens utgifter för höstmöte och ESPA-medlemskap att öka. 

Styrelsen arbetar för att det skall finnas ett kassaöverskott som täcker två års verksamhet. 

 

Planerade större förändringar 

Inga förändringar i SFBABIs stadgar planeras för närvarande. 

 



26 
 

Kontaktuppgifter till styrelsen 

Anders Asp, anders.asp@regiondalarna.se 

Jonas Berner, jonas.berner@sll.se 

Åsa Jungner, asa.jungner@med.lu.se 

Tomas Luther, tomas.luther@surgsci.uu.se 

Fredrik Söderlund, fredrik.soderlund@vgregion.se 

 

Åsa Jungner, ordförande SFBABI 

 
 

Svensk Förening för Anestesi och Intensivvård vid ÖNH-och Plastikkirurgi (SFAIÖP) 

 

SFAIÖP är en förening som samlar ÖNH-och plastikkirurgiskt intresserade anestesiologer.  

Föreningen har ett femtiotal medlemmar.  Ingen separat medlemsavgift tas ut för medlemskap i 

föreningen. 

Styrelsen består av Jonas Graf, Linköping, ordförande, Katarina Hallén, vice ordförande, Göteborg,  

Louise Walther Sturesson, sekreterare, Skåne,  ledamöter Robert Sütterlin, Uppsala, Thorey 

Steinarsdottir, Solna, Stephan Schwager, Örebro och Petter Huitfeldt, Umeå. 

Valberedning är Åse Lodenius och Carolina Persson. 

 

För kontaktuppgifter, vv se https://sfai.se/delforeningar/sfaiop/aktuellt/ 

 

Föreningens arbete var under det gångna året fortsatt påverkat av covid 19. 

Förkursen vid SFAIAnIVA-veckan i Örebro ställdes, som de andra förkurserna med kort varsel in, 

men vi hade som vanligt en välfylld sal när SFAIÖP bjöd in till luftvägssymposium med ett brett 

anslag:  luftvägshantering inom intensivvård med Ulrika Thorö, Human factors vid luftvägshantering  

med Louise Walther Sturesson och Jonas Graf, Prediktion av svår luftväg med Lars Hyldborg 

Lundström samt DAS Guidelines for Awake Intubation, med Imram Ahmad, de båda senare med på 

länk från Köpenhamn respektive London. 

 

Under SFAIAnIVA-veckan hölls också föreningens årsmöte, varvid en till stora delar ny styrelse 

valdes. 

 

Den planerade kursen i Modern Luftvägshantering, den s.k. ¨Bakjourskursen¨, som pga covid ställts in 

vid ett par planerade tillfällen, sköts slutligen upp till hösten 2022, då vi i oktober kommer ha en 

späckad kurs med föreläsningar, workshops och praktiska övningar med luftvägstema. 

 

Under året har ett antal styrelsemöten hållits, alla på distans, samt separata möten för att planera 

kursen i Modern Luftvägshantering samt aktiviteterna vid SFAIAnIVA-veckan 2022, där vi deltar 

med förkurs och ett antal symposier. 

   

I samverkan med Svensk Förening för Otorhinolaryngologi, huvud- och halskirurgi har ett arbete med 

revidering av trakealkanylriktlinjer initierats och SFAIÖP har också fått i uppdrag att revidera SFAI:s 

luftvägsriktlinjer, ett arbete som kommer intensifieras under hösten 2022. 

 

Linköping i juli 2022 

 

Jonas Graf,  
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SFAI:s Delförening Hyperbarmedicin  
 

Målsättningen för Svensk Förening för Hyperbarmedicin är att arbeta för god kvalitet i Svensk dyk- 

och hyperbarmedicinsk verksamhet samt främja medlemmarnas utbildningsmässiga och vetenskapliga 

intressen.  

 

Delföreningen har inför Årsmötet 2022, 58 medlemmar.  

 

Årsmöte hölls på SFAI-veckan 2021, två nya övriga ledamöter invaldes, övriga styrelsemedlemmar 

omvaldes på 1 respektive 2 år. Nytt namn: Svensk Förening för Hyperbarmedicin antogs av årsmötet. 

Två formella styrelsemöten har hållits och styrelsen har haft flera informella möten via mail/teams. På 

styrelsemöte 220202 fattades beslut att hålla symposium på SFAI-veckan 2022. Flera 

styrelsemedlemmar har nominerats till Socialstyrelsens utredning av Hyperbarmedicin som Nationell 

Högspecialiserad vård (NHV) och första orienterande mötet hölls 9/6 2022. Utredningen kommer att 

pågå under 2022. Arbete med nya riktlinjer pågår. 

  

Redovisning 2021-2022 

Inga ekonomiska transaktioner har ägt rum. 

 

Verksamhetsplan för 2022-2023 

1. Symposium på SFAI-veckan 2022, fredag 16/9, kl. 13:10-14:40, Sal K3 

2. Årsmöte 2022 under SFAI-veckan, torsdag 15/9 kl. 17.00-17.45 

3. Omarbeta SFAIs riktlinjer för hyperbarmedicin 

4. Utarbeta riktlinjer för tjänstbarhetsbedömning av ny personal samt av personal med bestående 

symtom efter COVID-19 

5. Arbeta med frågan om Hyperbarmedicin som Nationell Högspecialiserad vård (NHV) i 

Socialstyrelsens utredning. 

6. Symposium på SFAI-veckan 2023 

 

På uppdrag av Styrelsen, Stockholm 2021-07-07,  

 

Anders Kjellberg, ordförande 

 

SFAIs Delförening Hyperbarmedicin, Telefon 0760-657355 (Anders Kjellberg) 

 e-post anders.kjellberg@ki.se 

Styrelse:  

Ordförande: Anders Kjellberg (1 år) 

Vice Ordförande: Louise Sameby (2 år) 

Kassör: Ylva Karlsson (1 år) 

Sekreterare: Stina Gabrielsson (2 år) 

Övrig ledamot: Johan Douglas (2 år) 

Adjungerad ledamot: Jesper Johnsson 

Styrelserevisorer: Inget behov 

Valberedning: Olaf Gräbel, ledamot. Styrelseledamöter nomineras av HBO-enheter. 

 

 
 

 

 

 

mailto:anders.kjellberg@ki.se
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Svensk Förening för Thoraxanestesi och -Intensivvård (SFTAI) 

 

SFTAIs verksamhetsår förlöper mellan ordinarie årsmöten som normalt förläggs till det årliga Svenska 

Thoraxmötet i oktober/november.  

Verksamhetsberättelser liksom protokoll finns publicerade på SFAIs hemsida www.sfai.se under 

rubriken delföreningar.  

Föreningens ändamål är att främja utvecklingen inom Thoraxanestesi och Thoraxintensivvård i 

Sverige avseende klinisk verksamhet, utbildning och forskning.  

 

Styrelse  

Erik Mörtberg, Uppsala, ordförande  

David Wariaro, Umeå, kassör  

Pontus Gustavsson, Örebro, sekreterare  

Jan van der Linden, Stockholm, vetenskaplig sekreterare  

Eva Ahlgren, Linköping, ledamot  

Tor Damén, Göteborg, ledamot  

André Erdling, Lund, ledamot  

 

Valberedning  

Emelie Mörtsell, Lund  

Det gångna årets har verksamheten fortfarande varit begränsad pga pandemin. Årsmötet (som normalt 

brukar hållas på Svenska thoraxmötet) hölls digitalt 2021-11-11.  

Normala år deltar föreningen i planeringen och genomförandet av:  

 

Svenska Thoraxmötet  

Svenska thoraxmötet 2021 ställdes in. Styrelsen delade ändå ut forskningsstipendier med bidrag från 

CSL Behring samt föreningens egna forsknings- och resestipendier.  

 

Svenska Kardiovaskulära Vårmötet avhölls i Malmö 6-8 april. SFTAI var representerade i 

organisationskommittén av ordförande och vetenskaplig sekreterare. Ordförande modererade även 

några sessioner under mötet.  

I Svenska Hjärtförbundet representeras SFTAI av Pontus Gustavsson och Erik Mörtberg.  

Hjärtförbundet organiserar Svenska Kardiovaskulära vårmötet.  

Svenska Hjärtförbundets har en ekokardiografiarbetsgrupp där SFTAI representeras av Lars 

Gunnarsson och Staffan Söderström.  

TIVA nätverket med representanter från alla thorax-IVA avdelningar träffas ca 2ggr/år. De träffades 

senast i Stockholm i oktober 2021. Protokoll från deras möten finns på hemsidan.  

SSAI-CTVA, postgraduate utbildningsprogram i thoraxanestesi och -intensivvård startade 2013 och 

har nu genomfört tre hela utbildningsomgångar. En fjärde kurs påbörjades hösten 2019. Andreas 

Nygren och Martin Slettengren är Sveriges representanter i organisationskommittén. Den fjärde 

kursomgången är nu avslutad.  

Efter thoraxanestesidefinitionen som årsmötet antog 2013 har styrelsen beslutat diplomera de som har 

både TEE ackreditering och examinerad SSAI-CTVA kurs, för att hylla och bekräfta dessa. Diplomet 

gavs 2017 för första gången och delades ut till tre första thoraxanestesiologer som har dessa båda 

meriter. 2018 delades det ut för andra gången. Under det gångna verksamhetsåret har SFTAI fått in en 

ansökan om diplom.  

Styrelsen har haft två protokollförda digitala möten.  

Ekonomin är i balans med en årsavgift på150 kr. Medlemsantalet är i juli 2022 77 st medlemmar 

inklusive pensionärer.  

 

 

För SFTAI i juli 2022, Erik Mörtberg, ordförande 
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Svensk Förening för Regionalanestesi (SFRA)  
 

Verksamhetsåret 2021–21 har för SFRA utfallit rätt magert. Vid SFAI-veckan i Örebro i september 

2021 var det planerat en praktisk kurs, men den blev tyvärr inställd. Ett nytt försök att arrangera en 

praktisk kurs har planerats för SFAI-veckan i Uppsala i september 2022 i stället.  

 

Verksamheten är i övrigt neddragen till ett minimum, främst pga alla inblandades fulltecknade 

scheman, och inga egna möten har hållits. SFRA:s aktivitet försiggår för närvarande mest på nätet där 

vår gemensamma maillista utgör arena för diverse diskussioner inom området regionalanestesi. Under 

året har bland annat diskuterats evidens och erfarenheter av olika läkemedelsbehandlingar för 

epiduraler. Intressant nog är det nästan bara inom Norden det finns stark tro på ’Breiviks blandning’ 

— på vissa kliniker! På andra kliniker är det många som inte ens har hört talas om det.  

Även möjligheter att använda annat morfinpreparat intratekalt än ’Morfin Special’ har diskuterats — 

en nog så viktig fråga i tider av leveransproblem.  

 

Undertecknad har också fortsatt viss kontakt med olika intressenter i ett eventuellt införande av Nrfit 

(ISO 80369-6). Standarden gäller en ny koppling, istället för Luer, för neuraxiala 

sprutor/katetrar/nålar/…. Här har industrin, offentliga institutioner och standarderingsorgan uppenbart 

missat en del av hur vi inom Sverige använder dylika produkter.  

 

Flera av SFRA:s medlemmar har sammanstrålat på t.ex. ESRA-möte (European Society of Regional 

Anaesthesia & Pain Therapy) i juni 2022 och tagit fram planer för förhoppningsvis kommande SFRA-

aktiviteter, såsom demonstrationer via Zoom av sonoanatomi för diverse blockader. 

 

Något nytt föreningsmöte har inte kunnat hållas, och vi anser oss därför fortsätta med samma styrelse 

som tidigare. 

Ordförande – Christian Bergek 

Kassör – Patrick Schuldt 

Sekreterare – Andreas Wiklund 

Ledamöter – Inga Fredriksson, Märit Lundblad, PA Lönnqvist och Henrik Öhrström 

 

Föreningen har inte haft någon egen verksamhet som resulterat i några ekonomiska transaktioner 

under året.  

 

Vid pennan: 

 

Christian Bergek, ordförande 

Göteborg 2022-08-08 

 

 

 

Svensk Förening för Läkare inom Prehospital Akutsjukvård (SFLPA) 
 

Svensk Förening för Läkare inom Prehospital Akutsjukvård (SFLPA). Föreningens ändamål är att 

främja utvecklingen inom Critical Emergency Medicine (CrEM, akut intensivvård) såväl på som 

utanför sjukhus, avseende klinisk verksamhet, forskning och utbildning. 

 

Medlemmar 

Medlemsavgiften i SFLPA är 100kr per år. 

 

Styrelsen 

Ordförande; Denise Bäckström 

Vice ordförande; Thomas Glob Berthelsen 

Sekreterare; Rebecka Rubenson Wahlin 
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Kassör; Thomas Sundberg 

Ledamot; Robert Larsen, Sven Grauman, Otto Henriksson, Cechael Sparrfelt samt Jacob Broms. 

 

Representation i organisationer 

SFLPA är representerad i SweTrau av ordförande Denise Bäckström. 

SFLPA finns representerad i Socialstyrelsens arbetsgrupp för nationell högspecialicerad vård, 

nationella transporter av Robert Larsen. 

SFLPA finns representerad i Socialstyrelsens expertgrupp prehospital sjukvård och katastrofmedicin, 

av ordförande Denise Bäckström. 

 

Verksamhetsberättelse 

Även det här året har initialt präglats av en ökad arbetsbelastning och förändringar i arbetstid vilket i 

sin tur har påverkat möjligheten att genomföra styrelsemöten, dock har 6 protokollförda styrelsemöten 

genomförts. Föreningen har tillsammans med SFAIs styrelse inkommit med ett remissvar på 

sakkunniggruppens förslag på nationell högspecialiserad vård av Interregionala 

intensivvårdstransporter. Föreningen har nominerat representant till NAG, Nationell arbetsgrupp för 

sekundära transporter av svårt sjuk patient. Föreningen har inkommit med synpunkter på nya 

utbildningsboken på uppdrag av KVAST. Föreningen har deltagit i planeringen och genomförandet av 

SFAI-veckan 2022. Styrelsen har tagit fram ett förslag på uppdaterade stadgar för föreningen som 

antogs vid medlemsmöte. Genom föreningens försorg har en öppen digital föreläsning om Traumatisk 

hjärtstopp genomförts där mer än 600 personer deltog. Föreningen har instiftat ett pris till bästa ST-

arbete inom CrEM. Föreningen har tagit fram ett medlemsbrev, Saftblandaren. 

 

Ekonomisk redogörelse 

Vänligen se separat dokument (finnes på SFLPAs hemsida). 

Förändringar 

Styrelsen har arbetat vidare med att förtydliga SFLPA´s inrikting mot CrEM (critical emergency 

medicine, akut intensivvård) samt arbetat aktivt med strategier för att medlemmarna konkret skall få ta 

del av området. Detta genom att ett medlemsbrev Saftblandaren har tagits fram som skall utkomma 

4ggr/år samt införande av öppna föreläsningar inom området 2 ggr/år. Nya stadgar har också antagits 

vid ett medlemsmöte under året. För att främja intresset för forskning och utveckling inom CrEM har 

SFLPAs styrelse tagit fram ett pris som skall tilldelas bästa ST-arbete inom CrEM. Priset avses att 

delas ut vid föreningens ordinarie årsmöte. Som ett led i att öka sagda intresse har under året har också 

en ny forskningsansvarig och en kommunikationsansvarig utsetts. Den kommunikationsansvariga skall 

i förstahand tillse att föreningens hemsida och sociala medier blir mer aktuella och inkluderande.  

 

Kontaktuppgifter  

sflpa@sfai.se 

sekreterare.sflpa@sfai.se 

 
220809 Denise Bäckström, Rebecka Rubenson Wahlin 

 

ETikdelförening inOm Sfai (ETOS) 

Föreningens verksamhetsområde: 

• ETOS ägnar sig åt etiska frågor inom anestesi och intensivvård genom: 

o att efterfråga och agera på medlemmars synpunkter och frågor, 

o att vara bollplank internt och remissinstans externt, 

o att skapa och bedriva utbildning inom fältet, 

mailto:sflpa@sfai.se
mailto:sekreterare.sflpa@sfai.se
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o att vara närvarande och engagerad i aktuella situationer och nya utmaningar såsom ny 

befolkningssammansättning, pandemier, nya behandlingsmöjligheter, 

o att följa samt sprida kunskap om pågående forskning samt stimulera till ett fördjupat 

vetenskapligt förhållningssätt 

 Medlemmar: 

82 (enligt inloggning på SFAI.se 28/7 2022) 

Ingen medlemsavgift  

Styrelsemedlemmar, valberedning, revisorer: 

Ordförande 
Eva Hannerz Schmidtke 

Bitr Överläkare, Uppsala 

Vice ordförande 
Mattias Schindele 

Överläkare, Östersund 

Sekreterare 
Karolina Persson 

Specialistläkare, Lund 

Kassör 
Johan Petersson 

Överläkare, Solna 

Ledamöter 
Helena Toss 

Specialistläkare, Umeå 

 
Sonia Sundqvist 

Överläkare, chefläkare, Skellefteå 

 
Claes Frostell 

Överläkare, Professor, Stockholm 

 
 

Valberedning 
Dag Lundberg 

Professor emeritus, Lund 

 
Jonna Sjöberg Lindeblad 

Specialistläkare, Göteborg 

mailto:eva.schmidtke@akademiska.se
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Lekmannarevisor 
Gunnar Strandberg 

Specialistläkare, Uppsala 

 

Styrelsemöten: 

Under ETOS första verksamhetsår hölls hittills nio protokollförda möten, varav två i internatform: 

23/9, 11/10, inställt internat som blev digitalt 

28/1, 17/2, 21/3, 20/4 

9-11/5 internat plus digitalt 

30/5 

Representation i nationella eller internationella organisationer: 

Ordförande invald som ledamot i Svenska Läkarsällskapets Delegation för Medicinsk Etik 

Ordförande invald som medlem i Organisationen för Organdonation i Mellansverige Etikråd 

Verksamhetsberättelse: 

Genomförda kurser/möten. Uppdaterade riktlinjer. Internationellt samarbete. 

 

• Kurs i Etik och svåra samtal, samt lunch med en expert om Nya HLR riktlinjer under SFAI 

ANIVA mötet 2021  

• Planering av kurs i Etik och svåra samtal under SFAI ANIVA mötet 2022  

o Denna kurs är sedan 2021 öppen för båda läkare och sjuksköterskor 

• Utformande av riktlinjer; mål för etik i utbildningsboken till KVAST 

• Inlett samarbete med VGR-kollega Fredrik Hessulf om riktlinjer för perioperativa 

behandlingsbegränsningar, på SFAI styrelsens uppdrag 

• SFAI ANIVA Uppsala 2022: ETOS håller i symposium om resursbrist, lunch med en expert; 

DCD 

• Deltagande i SFAIs mediagrupp, ordförande är representant 

• Ordförande intervjuad i Sjukhusläkaren om delföreningen samt etisk stress. Ännu inte i tryck. 

• Inlägg i SFAI-tidningen om etisk stress 

• Samverkan med Socialstyrelsen, digitala och fysiska möten 

o undanröja hinder för organdonation 
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o krisberedskap, utformande av kunskapsstöd 

• Ordförande deltog i SFAIs möte för chefer och ledare tillsammans med Lars Sandman, maj 

22. Föredragande i diskussion om ”Prioriteringar inom intensivvård och resursbrist”.  

• ETOS har under året arbetat med att ”jobba ihop” styrelsen samt välja vad vi vill prioritera 

först. Det har lett till ett intensivt arbete inför SFAI ANIVA mötet 2022. I tillägg till detta har 

vi skrivit två medlemsbrev samt börjat utveckla vår hemsida med länkar till artiklar, mm. Vi 

har arbetat mot nationell representation via möjlighet att nominera till Svenska Läkarförbundet 

samt Svenska Läkarsällskapet. Genom debattartikelskrivande och SFAI tidningen har vi lyft 

fram och resonerat kring begreppet etisk stress. Vi fortsätter också att driva kursen för läkare 

och sjuksköterskor. 

Ekonomisk redogörelse i grova drag: 

ETOS har fått en ”uppstartsbudget” på ca 15000 kronor. Vi har hittills inte utnyttjat dessa resurser. 

Eventuella genomförda eller planerade större förändringar (av delföreningen) 

Inga  

Kontaktuppgifter till delföreningsstyrelsen 

Ordförande Eva Hannerz Schmidtke är kontaktperson 

epost: 

evahannerzschmidtke@gmail.com 

eva.schmidtke@akademiska.se 

0738 444383 

mailto:evahannerzschmidtke@gmail.com
mailto:eva.schmidtke@akademiska.se

